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C I M P R E J Z A Č E T I 
Z D E L O M 

2. f e b r u a r j a se je se-
stal na 2. seji o d b o r za 

f» r ipravo p r a z n o v a n j 40-
etnice o svobod i tve Ži -

rov. 
Č lan i o d b o r a so skle-

nili, da j e po t r ebno čim 
pre j začeti z de lom od-
bo r a in komis i j . Sek re -
ta r j a o d b o r a so zado l -
žili, da je sestavi l p red -
sedn ikom komis i j po -
sebno pismo, v ka te rem 
j ih j e pozva l , na j č im 
pre j ob l i ku j e j o svo je ko -
mis i je in p r i p r av i j o p ro -
g r a m e dela . V m a r c u pa 
bi potem na skupnem 
sestanku vse te p r o g r a -
me vsk ladi l i . Šele na os-
novi izdelanih p r o g r a -
m o v je namreč možno 
začeti iskrat i f inančne 
možnost i in s redstva za 
rea l i zac i jo p r o g r a m a . 

N a sestanku so med 
d rug im poudar i l i še ve-
l iko v logo , ki j o ima pri 
delu o d b o r a f i nančna 
komis i j a . Domeni l i so se 
tudi, da bodo v okv i ru 
Z i rovsk ih dni p r ip rav i l i 
s impozi j o zgodovin i 2i -
rov. Pogovo r i l i se bodo 
tudi s k l ubom študentov 
P o l j a n s k e dol ine o so-
de l ovan ju v p r i p r a v a h 
na p r aznovan j e . V ko -
mis i jo je po t rebno vk l j u -
čiti č im več mlad ih . 

O d b o r si bo pr izade -
va l , da bi v k r a j u do 
konca leta 1983 naredi l i 
č im več za naš kra i , ali 
pa v sa j začeli z nekate -
r imi deli . Možnost i za 
nove p r idob i tve j e vse-
k a k o r dovo l j , te le fonsko 
omrež je , k o m u n a l n a 
ureditev p ločn ikov , ob -
novi tev d v o r a n e D P D 
Svobode , dog rad i t ev os-
novne šole, i z g r adn j a 
b l agovn ice , zd ravs tve -
nega doma , pošte, poi -
m e n o v a n j e ulic . . . 

M i šo Čep l ak 

Dan žena je za nami 
Takole, ko pripravljamo uvodnike, tu in tam slišimo: pa kaj pišemo, saj bo 

takrat praznik žensk, naših sodelavk že mimo. Torej naj pisanje ne bi bilo več 
zanimivo. 

Žal, je za mene to najmanjši problem. Iz leta v leto smo že marsikaj napisali, 
povedali, načrtovali pravočasno. Pa se ni kar nič spremenilo. 

Podobno velja tudi za Dan žena in vse tisto, kar ta praznik spremlja. Se naj-
bolj dosledna je pri tem sindikalna organizacija, ki iz sredstev sklada skupne 
porabe vsako leto pripravi za naše sodelavke bolj ali manj posrečena darila 
Nekaj šopkov nageljnov, čestitke, to pa je že kar vse. Ob tem pa pozabljamo na 
družbene probleme, ki niso le problemi naših sodelavk. 

Naš kolektiv je pretežno žeriski. Resda nimamo nočnega dela. Ob tem pa, 
kar poglejmo, iz leta v leto rastejo bolniški izostanki, tako do 30 dni, za 16%, v 
primerjavi s preteklim letom in nad 30 dni, za 8%, v primerjavi z letom 1981. Niti 
niso to velike številke, bi kdo menil. Toda to skupno pomeni kar 359.398 delovnih 
ur ali 44.929 delovnih dni. Koliko je to mesecev, koliko poprečno delavcev 
manjka pri delu vsak dan, lahko mirno računate naprej. Prepričan pa sem, da 
boste postali nemirni, ko boste ugotalvjali, koliko to lahko vpliva na izpad do-
hodka, kot ugotavljamo v letošnjem poročilu o lanskoletnem poslovanju. 

Najmanj kar čaka vse nas, zlasti pa strokovne službe je to, da ugotovimo, kje 
so vzroki za tak izpad. Nekateri so pri tem zelo samozavestni in menijo, da bomo 
z ukrepi stimuliranja prisotnosti (350 din mesečno) močno odpravili ta problem. 
To mišljenje je milo rečeno zelo preprosto, kajti takoimenovanih izostankov 
zaradi špekulacij je zelo malo. Če je takih pojavov kar 10 % (v kar sploh ne 
verjamem), še vedno ne bomo rešili problema. 

Podatki zahtevajo nekaj povsem drugega. Analizo delovnih pogojev, ustrez-
nost razporeditve; ugotoviti kako je urejeno varstvo otrok, presoditi kako je s 
stanovanjskimi razmerami in še veliko stvari je. 

Morda potem ukrep ne bo nagrada za prisotnost, temveč mnogo več; investi-
cija v varnost in zdravje delavk in delavcev, hitrejše reševanje življenjskih 
problemov delavcev, organiziranje periodičnih pregledov, razvitejše socialno 
delo, ki ga sedaj praktično ni, in še marsikaj. 

Vse to pa je pravzaprav tisto, zaradi česar se je v svetu začelo gibanje žensk 
za njihove pravice in zaradi česar sedaj praznujemo. 

N. P. 



dogovarjamo se- - dogovorili sito se 

Rezultati HO bili lani kar ugodni; toda v našem delu je Se 
veliko pomanjklj ivosti 

poleg vodilnih delavcev še se-
kretarji 0 0 ZK, predsednik in 
sekretar konference sindikata, 
predsednik OO ZSMS ter pred-
sedniki delavskih svetov. 

Vodilni in vodstveni delav-
ci morajo sprotno obveščati 
DPO o vseh pomembnejših do-
godkih z njihovega področja. 

O problematiki v delovni or-
ganizaciji pa bo redno vsak 
teden razpravljal tudi politični 
aktiv. 

11. februarja so komunisti, 
vodstva ostalih DPO. vodje 
samoupravnih delovnih sku-
pin in predsedniki komisij sa-
moupravne delavske kontrole 
analizirali rezultate po za-
ključnem računu za leto 1981. 
Zal je bila udeležba s strani 
vodij samoupravnih delovnih 
skupin skromna. 

T o pa istočasno tudi pome-
ni. da vodje samoupravnih de-
lovnih skupin niso mogli o gra-
divu obvestiti delegatsko bazo 
in spet se bodo širile govori-
ce. »češ nismo bili obveščeni.« 

Vsekakor bi se tudi vodje 
samoupravnih delovnih sku-
pin morali zavedati, da njiho-
va vloga ni le formalna, ampak 
lahko zelo velika, ob ne pre-
velikih naporih. Potrebno bo 
le sproti spremljati informa-
cije. gradiva, ki jih bodo oz. so 
jim posredovana, sklicati ko-
nec malice kratek sestanek 
skupine in njihovo stališče 
mora delegat skupine v delav-
skem svetu tudi zastopati. 

Na zborih delavcev smo 23. 
in 24. februarja sprejeli za-
ključni račun za leto 1981. 
Vprašanj je bilo malo, pohva-
liti pa velja komisijo in pred-
sednika komisije samoupravne 
delavske kontrole T O Z D Pro-
izvodnja Lojzeta Modica, ki se 
je dobro poglobil v poročilo in 
tudi zahteval pojasnila za 
stvari, ki mu niso bile jasne. 

Na zborih delavcev smo 
izvolili tudi nova vodstva sin-
dikata DSSS in T O Z D Proiz-
vodnja. 

Novi IO OO sindikata 
DSSS sestavljajo: 

Franci Ml inar 
Franci More 
Ivica Kosmač 
Tone Eniko 
Ne jko Podobnik 
Toni 2akelj 
Angelca Jezeršek 

V IO OO sindikata T O Z D 
Proizvodnja pa bodo: 

Vladimir Pivk 
Štefan Gluhodedov 
Bojan Bogataj 
Milena Krolnik 
Janko Oblak 
Majda Zorko 
Milan Kopač 
Boris Pečelin 
Bernarda Zaje 

V IO OO sindikata T O Z D 
Prodaja so bili izvoljeni: 

Stane Tušar 
Martin Belentin 
Drago Četojevič 
Franjo Tolič 
Žarko Colič 
Dervift Kadič 
Janez Strel 

S področja dela D P O do-
dajmo še, da je 18. februarja 
potekala v Škof j i Loki občin-
ska programska volilna kon-
ferenca ZK. Na njej so raz-
pravljali o poročilu o delu v 
zadnjih 4 letih, obravnavali 
programske smernice za na-
prej, spremembe statutarnega 
sklepa občinske konference 
ZK ter tudi izvolili nove člane 
občinske konference ZK in ko-
miteja. 

V novem komiteju občinske 
konference je 9 članov, med 
njimi tudi dva Zirovca: Filipič-
Pečelin Ida in Daniel Vehar. 

M. C. 

DPO ocenile poslovanje 
Družbenopolitične orga-

nizacije so se v sredini fe-
bruar ja sestale kar dva-
krat. 16. februar ja so ko-
munisti najprej pregledali 
gradivo za občinsko volilno 
konferenco, nato pa skupaj 
z vodstvi ostalih D P O ana-
lizirali g lavne poslovne od-
ločitve v letu 1981 in sicer: 
ukinitev P U proizvodnje, 
usmeritev v smučarski pro-
gram, reorganizacija T O Z D 
Proizvodnja, dvig osebnih 
dohodkov proizvodnih de-
lavcev, ukrepe za zmanjša-
nje administracije, obnovo 
prostorov in uvedbo tek-
movalne službe. 

Obravnava pravilnosti oz. 
nepravilnosti teh odločitev 
hkrati pomeni tudi razprav-
l janje o zaupnici glavnemu 
direktorju, kar je običajna 
stvar ob analizi zaključnega 
računa. D P O so ocenile, da so 
obravnavane usmeritve pra-
vilne in so s tem dale politično 
podporo tudi glavnemu direk-
torju. Ob tem pa so opozorili 
še na nekatere težave, ki se po-
jav l ja jo v naši DO. 

Povedali smo, da bomo več 
pozornosti morali posvečati 
raziskavi tržišča, preden se 
bomo za kakšno stvar odločili. 
Izpostavili so že vprašanje iz-
delave gojzer šivane obutve, za 
katero se ugotavlja, da je pre-
draga. Odločitev o nadalje-
vanju oz. ukinitvi te proizvod-
nje bo, po izjavah vodilnih 
delavcev, padla v marcu. 

Na področju povezave s su-
rovinarji smo v Sloveniji šele 
na začetku poti, brez tega pa si 
v sedanjem trenutku ne mo-
remo zamisliti dolgoročnega 
uspešnega poslovanja. Pogosto 
se prevečkrat sklicujemo na 
zunanje razmere, čeprav je po-
manjkanje materialov tudi 
odraz naših notranjih slabosti. 

Reorganizacija T O Z D Pro-
izvodnja je dobro zamišljena. 

ni pa to le stvar 5 — 6 ljudi, 
ampak vseh, ki delajo na do-
ločeni liniji. Vzpodbuditi mo-
ramo vse l judi, da sodeluje jo v 
teh prizadevanjih, hkrati pa bi 
preprečili tudi morebitno ne-
godovanje in slabo voljo. 

Člani DPO so opozorili tudi 
na določena trenja, nesoglasja 
med posameznimi službami ali 
oddelki. Večinoma so pogojena 
z naravo dela, imajo pa tudi 
osebni značaj in zgodi se, da se 
včasih ne dogovorimo, kar bi 
se lahko. 

Se večja težava pa je v tem, 
ker praktično pri ljudeh ni več 
zavestne odgovornosti za delo. 

Ko so člani DPO razprav-
ljali o dvigu OD proizvodnih 
delavcev, so poudarili, da je 
potrebno preprečiti razne iz-
krivljene informacije, ki kro-
žijo o tem. Če že v celotni 
družbi težimo za boljšim 
vrednotenjem proizvodnega 
dela, potem vsekakor ni prav, 
da bi dvigovali istočasno tudi 
grupe celotni proizvodni režiji. 

Prav tako v naši družbi 
poteka akcija za zmanjševanje 
administracije, česar smo se 
lotili tudi v Alpini. Ugotav-
l jamo pa, da akcija ne uspeva 
tako, kot je bilo načrtovano. 
K j e so vzroki za to? Ali v tem. 
da se je predlog izdeloval v 
preozkem krogu ali v tem, da 
bi DPO morale hitreje ukrepa-
ti in se poskušati vključiti že v 
pripravo predloga? Dejstvo je, 
da komisije in delavski sveti 
praktično na vsaki seji obrav-
navajo pritožbe delavcev na 
odločitve o premestitvah, oz. 
zahtevke za varstvo pravic 
delavcev. 

Prav zato, da bi demokrati-
zirali odločanje že pri sami se-
stavi predlogov, so DPO pred-
lagale, da se vsaj enkrat 
mesečno sestaja razširjeni ko-
legij, ki bo obravnaval te-
meljne usmeritve in probleme 
v DO. sestavljali pa ga bodo 

N a sestanku družbenopolitičnih organizacij sta poslovanje 
v letu 1981 ocenila glavni direktor Tomaž Košir in vodja 
f inančno-računovodskega sektorja Janez Bohinc 



Ob rob sklepov delavskih svetov 

N a zboru delavcev smo ocenili, da smo lani kar uspešno 
poslovali 

Delavski sveti so na svojih 
rednih sejah v začetku marca, 
oz. konec februarja obravna-
vali predvsem zahtevke za var-
stvo pravice, ki so j ih vložili 
delavci zaradi prerazporeditev, 
oz. delovnega razmerja v pro-
dajalni. V vseh primerih so 
delegati zahtevke zavrnili in 
potrdili sklepe komisij, v enem 
primeru pa o zahtevku se niso 
odločili. 

Potrdil i so tudi rezultate re-
ferenduma, 18. 2. in vol itev v 
samoupravne organe. 

Potrdil i so regres za pre-
hrano iz skupne porabe, ki se 
obračunava na 23 delovnih dni 
in sicer 35.— din na dan. 

Glede na poprečje O D v go-
spodarstvu S R S v preteklem 
letu, ki znaša 11.153,— din je 
bil potrjen minimalni OD, ki 
znaša 6.134,00 din, odpravnina 
za vkl jučno 20 let delovne 
dobe znaša 22.306,00 din, za 
več kot 20 let in tiste, ki so se 
upokojili invalidsko pa znaša 
33.459,00 din. 

Sprejeli so spremembe po-
slovnika o delu komisij za 
osebne dohodke in imenovali 
člane komisije za i zva janje za-
kona o združenem delu. Po-
trdili so tudi spremembo plana 
delovnega časa in sicer, da je 
5. julij običajen delovni dan. 
čeprav je v delovnem koledar-
ju pomotoma označen kot 
praznik. T a dan pa bi bil dan 
solidarnosti v skladu z druž-
benim dogovorom. S tem bo 
21. avgusta prosta sobota za 
izmeno A + DSSS in 28. avgu-
sta za izmeno B, ki sta bili pla-
nirani kot solidarnostni. 

Sprejeli so tudi poslovnik o 
delovanju zborov delavcev in 
delavskih svetov s predlaga-
nimi pripombami. 

Delavski svet 
T O Z D Pro izvodn ja 
j e sprejel še Spremembe pra-
vilnika o uporabi službenih 
vozil ter potrdil odpise zaradi 
reklamacij. Sprejet je bil tudi 
predlog komisije za odpis in 
odprodajo neuporabnih os-
novnih sredstev. Komisi ja je 
ugotovila, da je potrebno pred-
lagana OS demontirati oz. 
odprodati zaradi iztrošenosti. 
tehnološke neustreznosti za 
proizvodnjo, oz. zaradi opu-
stitve določene proizvodnje. 
Nazadn je so delegati sprejeli 
še operativni taktični načrt 
protipožarne zaščite v obratu 
na Colu. 

Delavski svet 
T O Z D P roda j a 
j e poleg navedenega obrav-
naval še investicijo v proda-
jalno T i tograd in po obravnavi 
so delegati soglasno sprejeli 
sklepe, da se poleg že vloženih 

sredstev, izloči še nadaljnj ih 
4.800.0(H) din za plačilo v letu 
1982. 

18. februarja so potekale vo-
litve v delavski svet T O Z I ) 
Prodaja, delavski svet delovne 
skupnosti skupnih služb, de-
lavski svet delovne organi-
zacije, disciplinsko komisijo, 
ter komisi jo samoupravne de-
lavske kontrole. 

Izvol jeni so bili naslednji 
delegati: 

D E L A V S K I S V E T T O Z D 
P R O D A J A : 

1. Z inka Treven 
2. Janez Strel 
3. Janez A r h a r 
4. I vanka L ika r 
5. Stanis lava Je reb 
6. Anica Lipič 
7. 2e l jko Podgore lec 
8. F r a n j o T o h č 
9. Kata r ina Mašebe rg 

10. D e v a d Kar ič 
11. J a g o š T a n o v i č 

D E L A V S K I S V E T 
D E L O V N E S K U P N O S T I 
S K U P N I H S L U Ž B : 
1. E m i r l k i č 
2. Jože Justin 
3. Si lva L a h a j n a r 
4. Ma j da Jesenko 
5. Ma j da P ivk 
6. A lo jz i j a Selak 
7. A l fonz Za jec 
8. Anica Goveka r 
9. Mi lena Lukančič 

S A M O U P R A V N A 
D E L A V S K A K O N T R O L A 
DSSS : 
1. Vi l i Jesenko 
2. Son ja Os redka r 
3. V i d a Balanti6 
4. Helena Kavč ič 
5. Ju l i jana Peternel j 

Lokal naj se čimprej uspo-
sobi za prodajo vseh vrst obu-
tve in športne opreme. Ob za-

ključku leta 1983 mora stro-
kovna služba M P M pripraviti 
za T O Z D Proda jo posebno po-
ročilo o uspešnosti poslovanja 
prodajalne v Titogradu. 

Na to so potrdili še spre-
membo plana investicij v 
M P M za leto 1982 in prodajne 
pogoje za sezono pomlad-po-
let je 1982. 

Delavski svet 
delovne organizaci je 

jpa je sprejel spremembe Po-
slovnika o delu komisij za 
osebne dohodke in potrdil 
predloge odbora za izobraže-
vanje in razpise štipendij. 

Delegati so obravnavali še 
stališče D P O o poslovnih od-
ločitvah v letu 1981 in po ob-
ravnavi soglasno sprejeli sklep, 
da se sprejme stališče druž-
benopolitičnih organizacij o 
poslovnih odločitvah v letu 
1981 in s tem daje zaupnico 
glavnemu direktorju DO. To -
mažu Košir ju. 

Anuška K A V C l C 

Izvoljeni novi samoupravni organi 
K O M I S I J A S A M O U P R . 
D E L A V S K E K O N T R O L E 
T O Z D P roda j a : 
1. Jožica Brus 
2. Drag ica Gaišt 
3. Drag ica A r k o 
4. L idi ja Koba l 
5. Mat i ja Haistor 

D E L A V S K I S V E T 
D E L O V N E 
O R G A N I Z A C I J E : 

1. An ica Cokan 
2. N a d a Je reb 
3. A n a Bur jek 
4. D r a g o Pavkov ič 
5. Gabr i j e l a Prege l j 
6. Zorka Jereb 
7. Mi lan Jereb 
8. S i lvo 2ake l j 
9. Rafael Primožič 

10. Ma r i j a Primožič 
11. M i rko V e h a r 

12. A lo jz i j a Jereb 
13. L iuaevit Sporiš 
14. M a r j a n a Modr i j an 
15. Sonia Simoniti 
16. Jadran Rajčič 
17. Josipa Pestotnik 

D I S C I P L I N S K A 
K O M I S I J A : 
1. Nataša Demšar -

Dredsednik 
2. Mar i j a Kastelec 
3. Mi lan Ob l ak 
4. A lb in M l a k a r 
5. Ivanka Peternel 
6. Hi lda Demšar 
7. Srečko Kavčič 

Z U N A N J A C L A N A : 
1. Anton Erznožnik 

(Mizarsko podjetje 2iri ) 
2. Janez Krainik 

( E G P Ško f j a Loka ) 

Uradna otvoritev hale na Colu 
Odbo r za pr ipravo 

pros lave ob otvoritvi 
novega obrata na Co lu 
je na svoji 1. seji 19. 
f eb ruar j a odločil, da bo 
pros lava ob otvoritvi 
obrata 27. apri la ob 
10.00 uri. 

Z otvoritvi jo obrata 
bomo na najlepši možen 
način proslavi l i 10. let-
nico oDrata Co l . isto-
časno pa tudi 35-letnico 
ustanovitve Alpirie. 

V p rogramu na pro-
slavi bodo sodelovali pi-
halna godba Alpine, 
moški pevski zbor A l -
pine, moški pevski z^or 
s Co la in recitatorji . 

V s a k član odbora ie do-
bil konkretne zadolžit-
ve, ki jih mora uresni-
čiti do naslednjega se-
stanka. 

Potrebno bo poskrbeti 
za vabi la povabl jenim, 
sestaviti natančen pro-

gram prireditve, poskr-
eti za propagandni ma-

terial ipd. Člani odbora 
so se tudi dogovori l i , da 
bo apri lska številka g la -
sila »De lo — ž iv l jenje« , 
ki bo izšla okrog 20. ap-
rila, povsem posvečena 
10-letnici Cola, 35-let-
nici ustanovitve A lp ine 
in 20-letnici izhajanja 
glasi la. Mišo Čeplak 

dogovarjamo se - dogovorili STTIO se 



•Jugoslaviji; nekateri člani so z 
nerazumevanjem spremljal i 
akci je vodstva: sodelovanje z 
drugimi družbenopol i t ičnimi 
organizaci jami je bilo v začet-
ku dobro, kasneje pa je usah-
nilo. Tud i od nekaterih po-
sameznikov, ki bi morali pod-
pirati razvo j sindikalnega dela. 
so pričakovali več. Tud i med-
sebojno in formiranje č lanov 
sindikata je prešibko, da bi 
lahko imeli odločilen vpl iv na 
odločanje . Prvi korak pri tem 
pa je nedvomno storil Infor-
mator, ki letos izhaja za pro-
da ja lne vsakih 14 dni. 

Vods tvo osnovne organiza-
c i je zveze sindikatov je oh 
vseh teh težavah vendarle zelo 
dobro sodelovalo z delavskim 
svetom tozda, zlasti pri pla-
niranju, obl ikovanju stališč in 
podobno. M a n j uspešno je bi lo 
sodelovanje s komisi jami, zla-
sti s komisi jo za del i tev sred-
stev sklada skupne porabe in 
komis i jo za del i tev sredstev za 
O D , je bi lo šibko. Razmeroma 
dobro so uspevale akci je ob 
Dnevu žena. N o v e m letu, so-
de lovan je z obolel imi delavci 
ipd. Ob vseh teh vprašanjih, ki 
se p o j a v l j a j o že d l j e časa, je 
tudi program dela, ki so si ga 
zastavil i , doka j zahteven. Ta -
ko namerava jo sodelovati pri 

obl ikovanju srednjeročnega in 
letnih planov; pri snovan ju sa-
moupravnih aktov; pri tem 
zlasti z vel iko pozornost jo pri 
del i tv i sredstev za OD . Tud i 
sodelovanju z družbenopol i-
tičnimi organizaci jami in de-
lavskim svetom bodo namenil i 
vel iko pr izadevanj . Nerešenih 
je še več stanovanjskih vpra-
šanj, bo l je bi bilo potrebno 
urediti letni oddih, omogočit i 
organizaci jo športnih iger kot 
osnovo za medsebojno spozna-
van je in sodelovanje. 

Ve l iko pozornosti name-
rava jo posvetit i ož iv i tv i sa-
moupravnih delovnih skupin 
in boljši informiranosti , pri 
čemer naj bi bo l j sodelovali 
tudi posamezni člani iz pro-
daja ln. Zlasti so menili, da so 
in formaci je za od ločanje pre-
obširne ali preslabo priprav-
l jene ali le v slovenskem je-
ziku, kar onemogoča obliko-
van je stališč vseh. 

Pri tem so se krit ično 
ozrli tudi v preteklost in 
ocenil i , da so bili postopki 
in reakc i je nekater ih vo -
di lnih na de j avnos t osnov -
ne o rgan izac i j e s indikata 
sila nepr imerni in so tako 
zavira l i uspešno delo sin-
d ika lne organ izac i j e . 

N . P . 

Delavec - osnovni dejavnik 
1. marca je bil občni zbor o snovne o rgan izac i j e zveze 

s ind ikatov T O Z D P r o d a j a . O b sicer skromni udeležbi , sa j 
p rakt ično ni bi lo n ikoga r iz ž i rovskega dela T O Z D 
P r o d a j a , razen vodi ln ih f unkc iona r j ev , je bi la r a zp r ava 
vendar l e izredno bogata . 

V anket i je letos p r i p r av l j eno ko lekc i jo za jesen-z imo 
82/83 oceni lo man j de lavk kot lani, v enda r so ugotov i tve 
zan imive 

Ze v poročilu je predsednik delo sindikalne organizaci je ni 
I vo Likar omenil nekatere še bo l j razvilo. Delavci v 
težave, ki so vplivale, da se T O Z D Proda ja so pač po vsej 

Kaj menite 
o sprotni inventuri 

Sredstva temel jnih organi-
zaci j združenega dela in dru-
gih koristnikov družbenih 
sredstev se stalno spreminja jo ; 
npr. stalno se zman jšu je j o in 
poveču je j o zaloge materiala 
zaradi porabe in novih nabav, 
spremembe nas ta ja jo pri goto-
vih proizvodih (nova proiz-
vodnja, prodaja ) ; troši se 
drobni inventar itd. Vse te 
spremembe spremlja odgo-
var ja joča dokumentac i ja , na 
temel ju katere se v knj igovod-
stvu te spremembe evidentira. 
Iz te^a bi lahko zaključi l i , 
da de jansko stanje odgovar ja 
knj igovodskemu stanju. Vpra-
šanje pa je, ali je res vedno 
tako. Brez dvoma ni, saj smo 
mi priče skoraj vsakodnevne-
mu uskla jevanju dejanskega 
in knjigovodskega stanja. N e 
mislim razpravl jat i o vzrokih 
za ta navzkr iž ja , ampak ho-
čem predvsem opozorit i na po-
gostnost le-teh. 

Z zakl jučnim računom ugo-
tav l j amo stanje sredstev in 
virov sredstev ter rezultate 
poslovanja. Sestav i jo se na 
podlagi knj igovodskih podat-
kov. Upoš teva joč načelo real-
nosti j e potrebno uskladiti 
knj igovodsko stanje z de jan-
skim. 

T o r e j , zakl jučni račun j e 
treba sestaviti na temel ju 

knj igovodskega stanja, potem, 
ko je ta usklajen z dejanskim. 

S tem uvodom sem namera-
val poudariti spoznanje o 
potrebnosti in pomembnost i 
inventure, ki tako za jema 
popis vseh sredstev in virov 
sredstev. 

Zaradi statusne spremembe 
v naši D O je bil popis po 
stanju 31.12.1981, v prodajal-
nah pa so dolžni opravit i popis 
na ta dan zaradi obračuna 
prometnega davka. 

Pr i popisu v T O Z D in 
D S S S je sode lova lo pre-
ce jšn je števi lo t r ič lanskih 
komis i j . K l j u b novo letn im 
prazn ikom, je bil popis 
op r av l j en dob ro . T u a i ni 
b i lo ugo tov l j eno večj ih od-
s topan j d e j an skega od 
kn j i žnega stanja , razen 
morda pri končnih izdel-
kih. U g o t o v l j e n o je bi lo 
tudi neka j poman jk l j i vos t i , 
ki se vlečeio že leta naza j in 
tako v sako leto dob i j o 
mesto v inventurn ih zapis -
nikih. T a k o je npr. z neka -
terimi skladišči , ki so vse 
preveč p rehodna , o snovna 
sredstva pogos to potu je jo 
po de lovni o rgan izac i j i , ali 
izven nje, brez vednosti 
g o s p o d a r j a ali brez p rave 
dokumentac i j e . Še posebne 
zmešn j ave na s t a j a j o ob se-

l i tvah, zlasti pri d r o b n e m 
inventa r ju in o snovn ih 
sredstvih. Inventura je do-
b ra pr i ložnost za p r eve r j a -
nje o rgan izac i j e , smotr -
nosti in discipl ine dela . Res 
pa je, da inventura sama po 
sebi teh p rob l emov še ne 
rešuje , zato se tudi iz leta v 
leto v leče jo nekatera nere-
šena v p r a š a n j a . 

M o r d a bi ve l j a lo razmi -
sliti o kont inui rani ( sp rot -
ni) inventur i , saj bi se tako 
s tovrstno p rob l emat iko 
srečeval i pogoste je in bi 
b i lo tudi pri odprav i pro -
b l emov in neprav i lnost i 
go tovo več uspehov. 

T o n e E N I K O 

b dogovarjamo se - dogovorili smo se 

K a k o č imbo l j e izkoristiti p rostor in urediti de lovne 
pogoje? 



Več sodelovanja poleg svojih rednih delovnih 
zadolžitev. Čeprav nimamo 
posebnih možnosti vpogleda v 
novosti v svetu, smo doslej 
izdelali že veliko manšet in 
sestavnih delov, pri katerih 
zunanji oblikovalec sploh ni 
sodeloval. T u imam v mislih 
Polaris, -Jupiter, itd. 

Berna rd Kavč ič je model ir 
zunanj ih delov čevl ja : 

Moja dolžnost je, da pripra-
vim izdelavo manšet v orod-
jarni in to celo serijo. V ta 
okvir sodi tudi kontrola odlit-
kov. Prilagoditi je treba po-
samezne dele, da jih je možno 
sestaviti, saj vemo. da je pri 

različnih šalah to zelo raz-
lično. Določim tudi debeline 
po vsej površini šal, kasneje še 
navodila za izdelavo.. žigov, 
emblemov, poliranih povcšin, 
smer gumbov, signacijo za 
zaklopke in drsne robove. 
Pripraviti je treba vse številke 
na šale in določiti lego; dolo-
čiti proporce in podobno. 

Med osrednje težave lahko 
štejemo pri tem predvsem to, 
da ne morem venno kontroli-
rati odlitkov, preden gredo v 
proizvodnjo. Ob tem so včasih 
v orodjarni tudi nedosledni, 
kl jub natančnim navodilom. 

Nadaljevanje na 6. strani 

V nizu razgovorov z manjš imi delovnimi enotami je da-
nes na vrsti razvoj pancer jev , ki sicer sodi v okvir linije 
pancer jev , če upoštevamo novo organiz iranost T O Z D Pro -
izvodnja. 

V razvoino-pr iprav l ja ln i 
službi ( R P S ) pancer jev je 
zaposleno skupaj 10 ljudi. 
G l avne dejavnosti so razvoj 
zunanjega dela čevl ja; to je 
šal, manšet in drugih se-
stavnih delov. Drug i del pa 
predstavl ja razvoj izdelave 
notranjega dela čevl ja, pri 
čemer gre seveda za kom-

Lojze Žakel j — vodja skupi-
ne model ir jev za notranje 
čevl je 

pletno model iranje , izdela-
vo prototipov in kontrolo 
le-teh. V R P S mora jo tudi 
določiti materiale za briz-
ganje , ba rve in vse to tudi 
naročiti, če je potrebno. 
Isto vel ja tudi za naročan je 
zaklopk in vseh drugih se-
stavnih delov. V okvi ru 
R P S bo sedaj organiz i rana 
tudi izdelava kalkulaci j , pri 
katerih bodo sodelovali : 
Ceci l i ja Lukančič , Tone 
M l aka r in Pav le Zakel j , pri 
čemer se bo Tone M l a k a r 

bo l j ukvar j a l z normami za 
zunanje dele čevl ja , Pav le 
Zake l j pa z normami za 
notranje dele čevl ja . . . 

V o d j a R P S Tone T a v č a r 
nam je med drugim še po-
vedal: 

Letos izdelujemo večinoma 
samo vzorce, od tega delno v 
proizvodnji , nove pa vse izde-
lujemo v okviru R P S . Popreč-
no izdelujemo okrog 100 parov 
po modelu: to je takoimeno-
vana potniška kolekcija. V 
okviru tega tehnolog že dobiva 
podatke za redno proizvodnjo, 
tako da niti ni treba, da za vse 
pripravl jamo poizkusilo pro-
izvodnjo. 

Za forme, ki jih delamo 
doma. lahko rečemo, da ni 
veliko popravkov: več je po-
popravkov na tistih formah, ki 
jih de la jo zunaj. Oh vsem tem 
imamo še vedno težave z 
vrhunsko kvaliteto. Mislim, da 
smo SRpaobni le za izdelovanje 
obutve druge in tret je kvali-
tete, če upoštevamo cene. 

Pri vsen teh zahtevnih opra-
vilih naj omenim še, da imamo 
velike probleme z repromate-
riali, ki so večinoma iz uvoza. 
Na primer, za zaklopke se je 
oglasilo že več možnih doma-
čin prozvajalcev, vendar rezul-
tata doslej še ni. 

V zvezi s samim oblikova-
njem (designom) še to: obli-
kovalec ne napravi vsega do-
končno; druge sestavne dele, 
od osnutkov in vsega ostalega, 
izdelujemo doma. Poleg tega 
pa velikokrat popravl jamo 
tudi osnovno formo. Ob tem 
velja povedati, da za novosti, 
ki smo jih sposobni izdelati 
doma, ni posebnega posluha, 
da imamo celo težave z izdelo-
vanjem prototipov. 

T a k o lahko rečem, da na 
»čistem razvoju« pri nas ne 
dela nihče, saj imamo vsi to le 

Tone T a v č a r in Be rna rd Kavčič v R P S pancerj i 

Selitve v plastiki 

Glavna dela pri selitvi strojev v plastiki so že oprav l j ena in 
proizvodnja je stekla 

N o v a tehnološka razpo-
reditev proizvodnje smu-
čarske obutve j e dokončno 
ob l ikovana . T a k o je po tem 
planu začrtana tudi selitev 
strojev in ostale opreme, 
katero ta čas tudi izva jamo. 

Prostor, v katerem je tekla 
proizvodnja P U izdelkov, je bil 
izpraznjen. Pripravili smo 
nova priključna mesta za vodo 
in elektriko. Polovica tega dela 
hale je bilo prepleskano. Na-
pravl jene so odprtine za okna. 
da hi tudi v tem delu bila 
dnevna svetloba. Vendar te^a 
v sedanjih vremenskih pogojih 
ne moremo dokončati. Tako j , 
ko bo temperatura dopuščala, 
bomo dokončali in v okna 
vgradili stekla. 

V drugi polovici hale pa je 
prav tako predvideno pleska-
nje, prilagoditev razsvetl jave 
novim zahtevam, to je šival-
nici, polaganje parketa in 
montaže predelne stene na 
sredini hale. 

T a dela bomo nadaljevali 
takoj, ko preselimo še stroje 
P L A S T A K , za katere tre-
nutno pripravl jamo priključke 
na podestu, tako za elektriko, 
kot tudi za hladilno vodo. 

Problem v hali, kjer smo 
selili je še prezračevanje, ka-
terega bo nujno treba rešiti. 
T o je v teku, zbiramo ponudbe 
za projekte, katere bomo dobi-
li v nekaj dneh. 

Vseh del pri selitvah ver-
jetno ne bo mogoče opraviti 
pred zaključkom kolektivnega 
dopusta, ker je v rednem de-
lovnem času nemogoča prese-
litev traku iz šivalnice. 

Upamo, da bo z predvide-
nimi selitvami za nekaj časa 
rešena problematika tehnolo-
gije, ker so dela v zvezi s tem 
izredno zahtevna in nevarna, 
posebno še pri premeščanju 
velikih strojev G B F in LO-
T U S , za kar nimamo ustrez-
nih dvigal. 

Način, s katerim smo to 
opravl jal i doslej, je izredno 
nevaren tako za liudi, ki to 
opravl ja jo , kot tudi za delo-
vanje strojev to ni najbol je . 
Vsa opravila, ki so vezana ha 
selitve, razumlj ivo zahtevajo 
tudi določene stroške. Ocena 
za samo selitev vkl jučno s pre-
ureditvi jo prezračevanja, par-
ketom, pleskanjem, predelno 
steno v hali bivše plastike 
predvidevamo na okrog 500 
starih mil i jonov. 

Anton Zibert 

Kako ustvarjamo 



Kako ustvarjamo 
Več sodelovanja 

(Nadaljevanje s 5. strani) 
Seveda pa se je že večkrat 
zgodi lo , da so v o rod ja rn i 
izdelal i vse i z redno dobro , da 
ni b i lo treba pop rav l j a t i niti 
debel in. Vse je pač odv i sno od 
l judi , n j i h o v e usposob l jenost i 
in natančnost i . 

T o n e M l a k a r : 

U k v a r j a m se s t ehno l o g i j o 
zunan j ega dela č ev l j a in s 
komp l e t i r an j em ostal ih dodat -
kov , kot so s te l jke , pak i ran je , 
itd. Med drug im seveda tudi z 
no rmami . T u sem še m a l o časa 
in zlasti z n o r m i r a n j e m še 
n imam posebnih izkušenj . Za 
t ehno l o g i j o pa lahko rečem, da 
mi gre k a r dobro . Pr i t em je 
seveda tudi neka j p r ob l emov ; 
med temi — i z rab l j ene f o r m e , 
med t em ko j e za vsak nov 
art ikel treba pr iprav i t i n o v o 
t ehno l o g i j o s k omp l e tno teh-
nično d o k u m e n t a c i j o , ustrez-
no pr ipravo , pr imern imi s t ro j i 
za i z v edbo ce lo tnega postopka, 
ki bo č imhi t re jš i in kva l i t e t -
nejši . Pr i t em seveda tudi 
kon t ro l i r am samo i z v a j a n j e 
tehnološk ih predpisov in po-
skušam reševat i vse sprot i . 
N a j v e č t e žav j e b i l o zaradi 
p o m a n j k a n j a zak lopk, t ako da 
pride v p ro i z vodn j i včasih d o 
nitrih p reobra tov . 

L o j z e Ž A K E L J : v o d j a 
s k u p i n e m o d e l i r j e v 
za p a n c e r j e 

T u r a z v i j a m o no t r an j e čev-
l je , i z de lu j emo vse. od ko l ekc i j 
d o poizkusnih ser i j za proiz-
v o d n j o in seveda vse to tudi 
t ehno loško obde lamo . 

S p r e m l j a m o redno proiz-
v o d n j o d o konca in ugo tav l j a -
m o p o m a n j k l j i v o s t i , ki se 
po j a v i j o . Ze l o pogosta t ežava 
j e slaba goba za ob l a z in j en j e , 
v ložk i za jez ike, ki so neustrez-
ne obl ike, neustrezne debe l ine 
gobe in podobno . Pr i t em j e 
seveda na jhu j š e to, da proiz-

va ja l c i posameznih ma t e r i a l o v 
sploh ne upoš t e va j o naših 
zahtev . T a k o kva l i t e ta kot 
ustreznost niha tudi d o .'10 c i . 
pri č emer i zde lova lc i raznih 
mate r i a l o v vsa j za nas n i m a j o 
lastnega razvo ja , oz. d e l a j o le 
po naših napotk ih . T r d i m , da 
so pri vz rok ih za s labo kval i -
t e t o v zadn j ih sezonah na 
p rvem mestu neustrezni ma-
terial i in šele na drugem mestu 
neodgovo rno delo . Seveda pa 
tudi s ode l o van j e v d e l o v n e m 
procesu ni v edno na jbo l j š e . 
P r i p o m b e o posameznih po-
man jk l j i v o s t i h , razen v redkih 
pr imer ih . p r i h a j a j o z zamudo , 
z a t o so tudi naše reakc i j e 
včasih prepozne. Ve l ik pro-
b lem preds tav l ja tudi kont ro la 
v dis lociranih obrat ih , na eni 
strani zaradi tega. ker posa-
mezn ih vrst obu tve niso ve l iko 
delal i in bi moral i več pozor-
nosti posvet i t i u v a j a n j u de lav -
cev , na drugi strani pa zaradi 
odda l j enos t i , sa j se včasih 
zgodi , da do l očene de l o vne 
pos topke o p r a v i j o na lastno 
pobudo, vendar neustrezno. 

M e n i m tudi , da bi posebno 
pri obutv i z v iš j imi cenami , 
mora l i bo l i paz i t i na kva l i t e t o 
in ne t o l iko tež i t i le za kol i-
č inami . T u d i transport pol-
i zde lkov j e v naši t ovarn i slab. 
Ška t l e so neustrezne in če se 
č eve l j med t ranspor tom zguba, 
tak tudi ostane. S icer pa 
misl im, da smo z n o v o organi-
zac i j o postavi l i t e m e l j e za 
bo l j še de lo , posebno še, če nam 
bo uspelo zaokrož i t i posa-
mezne l in i j e v enem prostoru. 

Se enkrat bi poudar i l de j -
s tvo , za ka te ro mnopi ne vedo 
— neustrezni mater ia l i . P ro i z -
v odn j a že čaka in včasih zave-
s tno od loč imo , da i zde lava 
do l očene obu t v e steče, čeprav 
v e m o da mater ia l i ne ustre-
za j o . Seveda tega ne od l o č imo 
sami, t emveč v s ode l o van ju z 
vod i ln imi de lavc i — ko pa j e 
treba odgova r j a t i , ni n ikogar , 
ki bi prevze l odgovornos t . 

P a v l e Ž a k e l j : t e h n o l o g 
in n o r m i r e c za n o t r a n j e 
č ev l j e 

Dekadn i plan j e osnova za 
m o j e de lo . T u j e treba pripra-
vit i vse, od r a z vo j a , do proiz-
vodn j e . Pr i t em j e treba izde-
lati opise mater ia la in do loč i t i 
čase za p r ik ro j e va ln i co in 
š ivalnico. Do l oč i t i j e po t r ebno 
tehnološki postopek, to se 
prav i vse d e l o vne ope rac i j e za 
š iva ln ico in pr ik ro j eva ln i co . 
N a j v e č dela pa je s sekali, ki 
j ih i zde la j o po mo j ih navodi -
lih. N o . pri vsem tem je seveda 
p o m e m b n a tudi kont ro la izva-
j a n j a . Poskušam vsemu slediti 
č imbo l j neposredno in sproti 
ukrepat i . 

Z d rugačno ra zpored i t v i j o , 
t o se prav i s tem, k o smo po 

novem, tisti ki d e l a m o v istem 
procesu skupaj , smo nedvom-
no naprav i l i korak napre j . 
T a k o se l ahko sprot i vse 
skupa j d o g o v o r i m o . R e s pa j e . 
da je mora l o preteči ve l iko 
časa. da smo to dosegl i , sa j 
sem že p re j to dost ikrat pred-
lagal , pa sem bil g robo za-
v rn j en . N a žalost je pač tako. 
da nekater i preveč u v e l j a v l j a -
j o svo ja stal išča . . . 

U p a m o , da ste spozna l i 
v s a j v g r o b e m o s n o v n e 
n a l o g e tistih, ki p r i p r a v l j a -
lo p r o i z v o d n j o p a n c e r j e v . 
N j i h o v e u s p e h e in t e žave s 
k a t e r i m i se s r e ču j e j o . T o j e 
l a h k o o s n o v a za d o g o v a r -
j a n j e za še b o l j š e in u s k l a j e -
no de lo , p o g o s t e j š e in sp ro t -
no s o d e l o v a n j e . ^ p 

Dlje od svojega nosu 

P a v l e Z a k e l j in T o n e M l a k a r p r a v t ako de l a t a v R P S 
p a n c e r j i 

Sredi f eb ruar ja se je sestala 
komis i ja za i zbor ko lekc i j e . 
K o t vse kaže, je ta obl ika 
našega dela postala ze lo uspeš-
na. kar k a ž e j o tudi rezu l ta t i v 
proda j i . P o s l o v o d j e in drugi 
s t rokovn i de lavc i T O Z D Pro-
da j a , ki t v o r i j o to komis i j o , so 
ugo tav l j a l i , da j e i z redno po-
membni ) . da sami na se jmih in 
d rug j e u g o t a v l j a j o med dru-
gim, katera kopita b odo upo-
rab l jena v bodoči sezoni , 
katere so druge modne t e žn j e 
v svetu, tako po barv i , v zo rcu , 
go rn j ih del ih. Kakšni mater ia l i 
b o d o uporab l j en i , p redv idene 
obl ike peta, konic in še niz 
drugih d e j a v n i k o v . P r a v tako 
j e za komis i j o važno , da ve. 
ka te ra obutev se j e v pretekl i 
sezoni p roda ja la slabše. 

S k r a t k a , s p l o š n a u g o t o v i -
tev je , da k o m i s i j a ne m o r e 
biti o d v i s n a le od i n f o r m a -
ci j , ki n a j bi j i m j ih p o s r e -
d o v a l i m o d e h r j i in meni l i 
so, da j e t r eba tudi v p r i -
h o d n j e omogoč i t i ce lotn i 
komis i j i o g l e d e s e j m o v , 
k j e r j e m o ž n o dob i t i us t rez -
ne i n f o r m a c i j e . 

» Z a to « , so men i l i č l an i 
komi s i j e , » s r e d s t e v ne sme -
m o o m e j e v a t i , s a j j e o d tega 
odv i s en po s l ovn i u speh to-
v a r n e « . 

S i c e r pa m e n i j o , d a se j e v 
z a d n j i h s e z o n a h sode lo -
v a n j e m e d p r o d a j o in p r o i z -
v o d n j o p r ece j i z bo l j š a l o . 
T a k o p r o i z v o d n j a že b o l j e 
in sprot i u p o š t e v a suges t i j e 
iz p r o d a j e , k j e r se n a p a k e 
šele p r a v p o k a ž e j o . P r a v 
zato j e tudi r e k l a m a c i j v 
z a d n j e m času o b č u t n o 
m a n j . 

Za p r ihodn j e pa si č lani 
komis i i e predvsem že l i j o , da bi 
bila obu tev za sezono jesen-
z ima 1982/83 izdelana iz takih 
mate r i a l o v , kot j e bila pred-
s tav l j ena komis i j i za izbor , in 
da bo tudi kva l i t e ta ustrezna. 

Č e bo to doseženo , men i j o , 
bo p roda ja brez d v o m a uspeš-
na. sa j je ko lekc i ja ze lo obeta-
joča. 

N a koncu še morda m n e n j e 
o ob l i kovan ju ko lekc i j . Že leta 
in leta smo odvisni od zuna-
nj ih mode l i r j e v , ki nam obli-
k u j e j o več ino naših i zde lkov . 
T o seveda stane. 

O b tem pa prav tako že 
n a j m a n j deset let g o v o r i m o o 
usposobitv i naših lastnih stro-
k o v n j a k o v . T r d i m , da je b i lo v 
teh let ih v A lp in i že ve l iko 
nadar j en ih l judi, ki bi se ob 
pr imernih pogo j ih v neka j 
let ih razvi l i v vrhunske stro-
kovn j ake za mode l i ran j e . T o -
da d o tega ni prišlo, ker ni-
komur n ismo prav zaupal i ali 
pa j e bila vmes ce lo nevošč l j i -
vost . . . 

Č a s v k a t e r e m ž i v imo , 
t e r j a tudi t aka r a z m i š l j a n j a 
in tudi d e j a n j a . T i s t i , ki v 
tem t r enutku » v imenu sta-
b i l i z ac i j e « ne vidi p r e k o 
s v o j e g a nosu , b o v p r i h o d -
n je še težje u speva l , sa j 
v emo , d a b o m o zas luži l i 
n a j v e č , če b o m o p r o d a j a l i 
na še znan j e , ne s a m o žu l j a -
ve roke . 

N . P . 



Od leve proti desni: Dr. Mladen Šubic, Tončka Do l jak , Dr. 
Mat i ja Jereb, .Julka Klemenčič, S l avka Kra l j in Irma 
Kosmač 

T a k o so se v začetku febru-
arja v Zireh sestali predstav-
niki krajevne skupnosti Ziri. 
predstavniki Zdravstvenega 
doma Skof ja Loka, žirovski 
zdravstveni delavci, predstav-
niki žirovskih delovnih organi-
zaci j in predstavniki družbe-
nopolitičnih organizacij kraja. 

Katere so težave, s katerimi 
se srečujemo Zirovci? Vsi jih 

Soznamo: to so majhen vpliv 
irovcev na načrtovanje v 

občini; vprašanje stroškov la-
boratorijskih pregledov v 
Ško f j i Loki; premajhna skrb je 
posvečena tudi otroški ambu-
lanti, prav tako tudi gineko-
loška ambulanta ne dela za-
dovo l j i vo . . . Znana je čakalna 
doba v zobozdravstvu, tako za 
odrasle, kot otroke, vzporedno 
s tem ie bilo omenjeno vpra-
šanje slikanja zob, ki ni mož-
no; potem je tu vprašanje re-
šilnega avtomobila v Zireh. 
splošni problemi, kot so ne-
usklajen čas zdravstvene 
ambulante z delovnim časom 
v lekarni; stanovanjska vpra-
šanja zdravstvenih delav-
cev . . . 

Zobozdravnik dr. Mat i ja 
•Jereb je še posebej poudaril, 
kako pomembno je, (la dobro 
dela jo delegacije ža skupščino 
občinske zdravstvene skup-

nosti. Pogosto se sprašujemo 
ali so normativi v zdravstvu 
ustrezni in nrav j) i i razpravi o 
tem bi delegati lahko zelo 
pomagali. 

Za zobozdravstvo je Mat i ja 
•Jereb menil, da je urejeno 
najslabše v občini, tako da 
smo v zaostanku že za mnogo 
iet. Z nekaterimi izboljšavami 
in dogovori znot ra j krajevne 
skupnosti so se razmere delno 
izboljšale, vendar ne bistveno. 

Ambulante so sicer dobro 
opremljene in če hi delali vsaj 
dve ekipi, kot bi po normativih 
smeli zahtevati, bi bilo dru-
gače. 

Direktor zdravstvenega do-
ma Sko f ja Loka dr. Mladen 
Šubic je menil, da smo pri 
planiranju omejeni z normati-
vi. saj naj hi bil na primer 1 
pediater na 14<X)-2000 otrok 
do (i. leta starosti. 1 ekipa za 
otroško ambulanto na 2500 do 
:i(KH) otrok v starosti od 7. do 
1H. leta itd. 

To re j , drago opremo je 
treha čimbol j smotrno izko-
riščati. zato so nekateri pre-
gledi možni le na regijski 
ravni, to je v Kranju, drugi na 
ravni zdravstvenega doma. v 
tem primeru v Sko f j i Loki in 
manj zahtevni pregledi na 
zdravstveni postaji v Zireh. 

dopisu/k 

Važno je da vemo • Važno je da vemo • Važno je da vemo 

V zdravstvu - morda ne le obeti »Seveda« , je zatrdil dr. Šu-
bic. »ni nobenega razloga, da 
ne bi mogli na jbo l j preprostih 
laboratorijskih pregledov 
opraviti v Zireh in to že v 
sedanjih prostorih. T e ž j e je z 
otroško ambulanto, kjer so 
normativi previsoki: Ob tem 
nai povem, da pa so uvedeni 
redni preventivni pregledi 
otrok v vrtcih, kar nekaj tudi 
pomeni. Podobno velja za 
preglede 3-letnih otrok. 

Za ginekološko ambulanto 
načrtujemo, da bi se nekdo od 
zdravnikov v občini speciali-
ziral za to delo in vsaj deloma 
reševal to področje v občini«. 

Predstavnica zdravstvene 
skupnosti Tončka Dol jak je 
orisala niz težav, s katerimi se 
srečuje zdravstvo. Med temi je 
še posebej omenila veliko 
administrativnih opravil, ki 
močno zaposluje strokovne 
delavce v zdravstvu. 

Tudi informacijski sistem v 
zdravstvu ogromno stane, pri 
čemer pa se postavlja vpra-
šanje njegove učinkovitosti. 

Za gradnjo zdravstvene po-
staje v Zireh pa je zatrdila, da 
je še vedno v planu, da pa ho 
ver jetno nekoliko pozneje. 

Dr. Subic je ocenil tudi 
možnosti za rešilni avtomobil 
v Zireh, kar pa po njegovem 
mnenju in tudi mnenju drugih 
organizatorjev na reševalni 
postaji v Sko f j i Loki ni smo-
trno. 

Na celotnem loškem območ-
ju sta morala do sedaj dva 
reševalna avtomobila opraviti 
vse delo, le iz Zirov j e z vožn jo 
in s sprotnim pobiranjem proti 
Sko f j i Loki opravil tretj i reše-
valni avto. T o pa je premalo in 
predrago, posebno še. če lahko 
v pol ure pride avtomobil v 
Ziri. pri čemer je res nujnih 
slučajev pravzaprav zelo malo. 

Za konec - namesto upanja . . . Strokovne službe mo-
ra jo delati z roko v roki s skupščino zdravstvene skupno-
sti. Le-ta pa v skladu z interesi in seveda potrebami in 
možnostmi na celotnem območju občine. 

Prioriteto pa naj določi predvsem potreba, ki na j bo 
strkovno utemeljena, in ne s lučajna »g lasnost « delegatov. 

S srečanja zdravstvenih delavcev s predstavniki k ra j evne 
skupnosti, delovnih in družbenopolit ičnih organizaci j — v 
zvezi s problematiko zdravstva na Žirovskem 

Zdravstvo na Ž i rovskem sodi k l jub napredku še vedno 
med slabše razvite, vsaj kar zadeva ostale predele naše 
občine. 

Vsi skupaj , tako kra jan i kot zdravstveni delavci so si 
obetali, da bodo mnoge težave odprav jene z dograditv i jo 
zdravstvene postaje, ki naj bi jo zgradil i v nada l j evn ju že 
zgra jene lekarne v smeri proti Novi vasi. Toda , prišla so 
bol j » suha leta« in investicija se odmika. Problemi pa osta-
j a jo ali se še stopnjuje jo. P rav zato je kra jevna skupnost 
Ziri že lani dala pobudo za razgovor , ki na j bi bil uvod v 
načrtnejše sode lovanje med kra jani , uporabniki , kot to 
rečemo po delegatsko, in izvajalci , torej zdravstvenimi 
delavci v občini in kraju. 

posebno še. če je prva pomoč 
učinkovita. 

V Žireh je odprtih še mnogo 
drugih vprašanj, so ocenili 
udeleženci pogovora: samo-
upravno dogovar janje je po-
manjkl j ivo; preventivo bi bilo 
potrebno še bo l j e organizirati, 
čeprav je že dr. Bernik s pre-
davanji na žirovskem radiu v 
tem pogledu napravil veliko. 
Tudi sodelovanje zdravstvenih 
delavcev z delovnimi organi-
zacijami je še premalo, tako v 
pogledu preventive, to je so-
delovanje pri oblikovanju de-
lovnih mest, kakor tudi pri 
kadrovski politiki. Ob tem 
velja povedati, da je Alpina 
pred leti štipendirala dr. Sede-
la prav zato. da bi ob kasnejši 
specializaciji lahko v Zireh 
opravljal del opravil s področ-
ja medicine dela. 

Tako je po daljši razpravi 
predsednice komisije za zdrav-
stvo in socialno skrbstvo pri 
svetu K S Ziri L i ja Cajnkar 
predlagala naslednje zaključ-

1. V Zireh naj bi se čim-
prej uredil laborator i j za 
preprostejše preglede 

2. S l ikanje zob bodo sku-
šali probližati Z irovcem z 
možnostmi, ki se bodo od-
prle v Gorenj i vasi; podob-
no vel ja za f izioterapijo; 
uvesti do treba laično oskr-
bo na domu, ob tem, da 
strokovno patronažno služ-
bo že imamo. Ostale de jav -
nosti se bodo seveda razvi-
vi ja le v skladu z občinskim 
programom. T a k o naj bi 
med drugim v Zireh imeli 
tudi E K G . 

3. Tudi nekatera druga 
vprašan ja , ki so še odprta, 
bomo reševali z združenimi 
močmi in sproti tista, ki se 
bodo še pojavi la . Nekatere 
stvari naj bi pozneje opre-
delili že konec f eb ruar j a . . . 



razgovor za urednikovo mizo — razgovor 

na temo KAKO VARČEVATI. 
V razgovoru so sodelovali: Milan Oblak, refe-

rent za osnovna sredstva, Rado Kavčič, tehnolog v 
plastiki, Lojze Gregorač, normirec, Vinko Kune iz 
prikrojevalnice, Janko Rupnik iz montaže, Marica 
Naglič iz DSSS in Lojze Modic, predsednik samo-
upravne delavske kontrole TOZD Proizvodnja. 

Razgovor sta vodila Nejko Podobnik in Srečko 
Grznožnik, zapiske je uredila Anuška Kavčič. 

1. K a j menite o va rče -
van ju , zlasti če pog l eda te 
svo je de l ovno pod roč j e in 
razmere? 

M i l an O b l a k : 
O p a ž a m p o j a v e p r e m a l o 

pretehtane n a b a v e s t ro jev 
in d r u g e g a i nven ta r j a . V č a -
sih i m a m občutek kot da 
stro je k u p u j e m o na prv i 
pog led , potem pa so v to-
va rn i v napoto . T a k i h pr i -
m e r o v je k a r prece j . 

Ce ocen ju j em stvari z gle-
dišča moj ih de lovnih opravi l , 
to j e uprav i te l ja osnovnih 
sredstev, moram reči, da let-
nega investici jskega plana več 
kot to l iko ne poznam. Mis l im, 
da bi me moral i o tem več 
obveščati . 

Sicer pa je zasedenost čev-
l jarskih stro jev kar dobra; v 
o r o d j a r n i pa j e u p o r a b a 
s t ro jev m a n j š a . T u mislim 
tudi na izmene, s č imer bi bil i 
stroj i bo l j e izkoriščeni. 

T u d i v zdrževan je nekaterih 
s t ro jev včasih zata j i . N a j v e č je 
to zaradi poman jkan ja rezerv-
nih de lov , carinskih ome j i t e v 
ali oddal jenost i . Sa j , na pri-
mer, vzdrževa lec od zuna j v 
Zireh izgubi ves dan, medtem 
ko v L jub l j an i lahko uredi 
stvari v več de lovnih organi-
zaci jah. T o pomeni, da bi 
vzdrževa lca moral i usposobiti 
doma. 

Za pisarne lahko trdim, da 
so stroj i uporabl jeni le 50 If. 
T u bi moral i z bo l jšo organi-
zac i jo doseči tudi bo l j šo izko-
riščenost. 

Ce ocen ju j emo , kako var-
ču jemo, na j omenim še neka j 
drugih stvari. Poraba vode in 

kanalščina skupaj staneta to-
varno mesečno 35 starih mili-
jonov. T o r e j ve l ja povsod pa-
ziti, da n imamo brez potrebe 
odprt ih pip, koristno pa bi 
bilo, da bi uvedli krožen je vode 
za h la j en j e v zaprtem sistemu. 

Drug velik strošek j e ogre-
vanje .Včasih na eni strani ku-
rimo, tako da j e v prostorih 
tudi preko 20 stopinj C, potem 
pa vidimo, kako odp i ra jo okna. 
Mis l im, da bi kaza lo nekoga 
zadolž i t i , da bi to spremlja l in 
splačalo bi se. 

V zvezi s sel i tvami, ki so v 
A lp in i ze lo pogoste in tudi 
mnogo stanejo, bi rekel le to. 
da bi mora le biti bo l j e načrto-
vane, sa j nam na drugi strani 
pogosto zman jku j e denar ja na 
primer za prikolice za leto-
vanja . 

Vemo , kako pomembno je 
v zdrževan je za ž i v l j en jsko do-
bo s t ro jev in n j ihovo uporab-
nost. Mis l im, da bi moral i 
imeti za stroje , ki so vsak dan 
v teku, s t rokovnjaka , ki bi 
oprav l ja l ali vsa j nadzorova l 
podmazovan j e s t ro jev in čišče-
nje; na drugi strani pa stro-
kovno konserv iranje s tro jev , 
ki j ih t renutno ne uporab-
l j amo. 

2. V a r č e v a l i na j bi s su-
rov inami , d e v i z a m i . . . K a j 
bi l a h k o na tem pod roč j u 
nap rav i l i tehnologi? 

R a d o Kavč i č : 
Poudari l bi predvsem varče-

van j e s surovinami na termo-
plastih. I m a m o srečo, da dela-
mo s termoplast i , ki j ih lahko 
uporabimo tudi ponovno, se-
veda v drugi barvi (črni na 
pr imer) . T o r e j v primeru, da 
nam ne uspe izdelek, ga lahko 

zme l j emo in pri tem j e škoda 
le v obliki v loženega dela in 
energi je . 

Več let smo si pr izadeval i , 
da smo prišli do dobrih ma-
ter ialov. Slabe točke v našem 
delu so še vedno ma jhne seri je, 
razl ične barve, različni stroj i , 
čiščenje s tro jev , og romno od-
padkov, prek in jan je proizvod-
nje . . . 

Na primer, pri termoplast ič-
nem pol iuretanu se ustavi 
stroj , masa ni več uporabna. 
Po t em j e tu p reha jan j e z 
barve na barvo. Tud i napake j e 
težko o d k r i v a t i . . . 

Drugo, kar se mi zdi po-
membno izpostavit i ; de lamo z 
uvoženimi material i , saj do-
mačih, razen P V C ni. Pa še ta 
ima določene uvožene sesta-
vine. 

Ob tem se sprašujem, zaka j 
se ni več dela lo na področ ju 
market inga. T u j e bila zane-
mar jena tako polit ika v dr-
žavi, kakor tudi poslovna po-
litika same de lovne organiza-
ci je . 

Po zne j e se j e po jav i l o še 
poman jkan j e deviz . T e ž a v e so 
tudi s stroj i in s t ro jno opremo. 
N a j v e č j i jugoslovanski pro-
izva ja lc i H I P Pančevo , O H I S 
Skopl je , O H I Zagreb, .Jugopla-
stika Spl i t , Vini lplast ika Za-
dar, S B R Zrenjanin in D I N A 
na otoku Krku so pravzaprav 
zmožni pr iprav l ja t i le 3 vrste 
mater ia lov . Med temi j e za nas 
zanimiva termoplast ična gu-
ma, ki bi morda prišla v poštev 
za apreski, smučarsko obutev 
in termoplast ične podplate . 

Mis l im, da bodo v pr i -
hodn j e mora l i bo l j e delat i 
ma rke t ing de lavc i , pri če-
mer se b o m o mora l i osve -
stiti. O b tem seveda d ružba 
ne bi smela uvoza zapret i 
tako nenadoma , temveč na-
povedat i zanes l j i ve usme-
ritve. 

Mi tehnologi smo se do 
sedaj ukvar ja l i z administra-
t ivn im ure j evan jem stvari , 
normami, p laniranjem, teža-
vami na stroj ih in odbrizga-
van j em vzorcev . Posameznik i 
res ne pomen i j o vel iko, zlasti 
še, če na j bi imeli zahtevne jše 
naloge pri razvo ju novih suro-
vin. Pri iskanju novih ma-
ter ia lov in tehnoloških rešit-
vah nismo čutil i ka j prida 
posluha. 

3. Č a s j e p r a v tako d r a -
gocen . K a k o s i s temsko na -
čr tovat i de lovn i čas in n je -
g o v o i z rabo , da bo le-ta 
č imbo l j smotrna? 

Lo jze G r e g o r a č : 
Č a s je naš edini art ike l , 

ka te rega l a h k o i zvažamo , 
ali p r o d a j a m o na d o m a č e m 
tržišču, vse d r u g o m o r a m o 
kupovat i , oz. uvažat i . V e m o 
tudi, da se v s a k a s t va r za-
čen ja in konču j e s ča som. 

zato m o r a m o vedeti , da je 
to naša n a j d r a g o c e n e j š a 
» s u r o v i n a « . 

Če pa pog ledamo čas oz. 
minute z druge strani, lahko 
ugo tav l j amo , da j ih zelo slabo 
izkoriščamo. Seveda j e to od-
visno od različnih de javn ikov , 
prav go tovo pa v prvi vrsti od 
nas. Zasto j i v samem procesu 
dela, kateri se ponavadi začne-
jo , posebej sedaj v zaostrenih 
pogoj ih gospodar jen ja kot so: 
slaba kval i te ta mater ia la , po-
man jkan j e materiala na do-
mačem tržišču, za uvoz ni-
m a m o deviz , neupravičena do-
bava mater iala, neizkorišče-
nost ali slaba zasedba delov-
nega mesta ali s tro jev , višek 
ali man jko de lavcev zaradi 
napačnega planiranja. Vse na-
šteto povezu j e čas nekega pro-
izvoda in tudi poveču je reži j-
ske stroške in navsezadnje 
končnega pro izvoda. 

K a k o pa bi čas bo l j e iz-
kor išča l i? 

T a k o , da bi vse naštete po-
manjk l j i vos t i vsa j delno, ali 
kar v celot i odpravi l i . T o pa j e 
naloga vsakega posameznika, 
kakor tudi ce lotnega kolek-
tiva. P o vseh zapažanj ih in 
izračunih j e ugo tov l j eno , da 
čas izkoriščamo pribl ižno 5 in 
pol do 6 ur dnevno. Vse ostalo 
pa so izpadi, pov z roča j o pa j ih 
že povedani vzroki , na jvečkrat 
pa j e tega kriv č lovek. Ve l iko 
pa pomeni tudi de js tvo , da 
danes de lamo v zelo zaostre-
nih gospodarskih pogoj ih , ker 
j e mater ia le težko dobit i , s 
tem pa se podal jša tudi čas 
izdelave; imamo čakalne ure. 
prisilne dopuste ipd. 

Če b o m o hotel i čas smotrno 
izkoristit i in s tem tudi doseči 
v eč j o produkt ivnost , tore j 
krajši čas na enoto pro izvoda, 
je potrebno zagotov i t i pravo-
časno in kva l i t e tno dobavo 
mater iala, sodobno tehnologi-
jo , ki j e pri nas zelo zastarela, 
nadal je p laniranje in dobavne 
roke, de lovno disciplino, kva-
l i te to dela in končno, kar j e še 
na jbo l j pomembno, pravične 
osebne dohodke, ki na j bodo 
vseskozi kontrol irani . Vse to 
ze lo vpl iva na čas (dogovar-
j an j e o urnih postavkah in 
drugih stvareh, ki se nepravo-
časno rešuje jo ) . 

N e j k o P o d o b n i k : 
Kate r i so pri v a šem delu 

na jpogos te j š i po j av i , ki j ih 
opazite kot ne smot rno ko -
r i ščen je de l ovnega časa? 

Lo jze G r e g o r a č : 
Na j v e čk ra t j e izkor iščanje 

de lovnega časa odvisno od teh-
nologi je , slabega mater ia la , 
slabih zgornj ih de lov in raznih 
drugih napak, ki se p o j a v i j o v 
pro izvodnj i . Če pa bi mi dobil i 
res dober mater ia l in delali 
več j e količine, bi prav go tovo 
lahko tudi čas bo l j e izkoriščali. 



razgovor za urednikovo mizo — razgovor 

T a k o pa ga v takšnih pogo-
jih skoraj ne moremo imeti. 
Ze lo pomembna j e vsekakor 
organizaci ja dela in pravo-
časna dobava materiala, po-
tem pa tudi z disciplino in 
višj imi osebnimi dohodki ne bi 
bilo posebnih problemov. Prav 
gotovo vsak pride v tovarno, 
da bo delal in tudi č imveč 
naredil, in si s tem zagotovi l 
boljši osebni dohodek. 

4. K a k o varčevat i v pr i -
kro jeva ln ic i , da bo kva l i -
teta dob ra , stor i lnost pa še 
vedno zadostna? K a j bi b i lo 
potrebno? 

V i n k o Kune : 
Vsak oddelek ima s tem 

svoje probleme. Misl im, da j e 
pri nas delovni čas na jbo l j e 
izkoriščen od 6. do 9. ure do-
poldne, potem pa se človek 
utrudi in j e prav, da prekine z 
delom, da se odpoči je ali pa 
prične delati nekaj drugega, 
ka j t i pri nas j e problem pred-
vsem v tem, da več ur g ledamo 
in sekamo eno barvo in s tem 
vid zelo trpi. Če pa ne bi za hip 
prenehali, bi bilo več škarta. 

Tore j , to so ure od 9. do 
10. in od 13. do 14., ko je 
p r emor potreben. Mis l im, 
da je pri nas na j s l abše to, 
da na vsak način hočemo 
doseči ali preseči normo, 
ne g lede na to, ko l iko ma -
ter ia la se bo pri tem 
uničilo. T u se dela velika 
škoda. T o r e j menim, da j e delo 
v prikrojevalnici zelo odgovor-
no in tudi l jud je se ne more jo 
v kratkem času usposobiti za 
takšno delo. Mater ia l j e po-
trebno dobro poznati , da bi ga 
lahko č imbol je izkoristili. 

Za bo l j še i zkor i ščan je 
mater ia la p r ed l agam, da bi 
pri nas delal i tudi sorez, to 
se prav i , da bi izdeloval i še 
kakšne ot roške čevl je , ker 
bi s tem l a h k o porab i l i 
prece j mater ia la , ki ga tako 

sko ra j v celoti zavržemo. Le 
m a l o k d a j l ahko mater ia l v 
celoti izkorist imo. T a k ma -
terial bi mora l nekdo zbi-
rati in misl im, da bi l ahko 
precej pr ihrani l i . 

Lo jze G r e g o r a č : 
Mislim, da bi s tem, posebno 

še, če bi imeli nek prostor in 
izdelovali tudi otroško obutev, 
lahko izkoristili precej takšne-
ga materiala. Potrebno bi bilo 
še nekaj strojev, dobrih de-
lavcev in bi lahko vel iko na-
redili, saj so otroški čevl j i 
danes zelo dragi. 

J a n k o Rupn ik : 
Res bi se okrog tega lahko 

nekdo malo bo l j zavzel . Mi-
slim, da na tržišču primanjku-
j e predvsem čev l j ev za 11 oz. 
13-letne otroke, ko peta še ne 
sme biti visoka. Lahko bi iz-
delali kakšen preprostejši, ven-
dar zanimiv model in pri-
krojevalnica bi se znebila veli-
ko odpadnega materiala, v 
montaži to tudi ne bi pred-
stav l ja lo problema. T a k o tudi 
lastna cena ne bi bila previ-
soka in prav go tovo bi po nižj i 
ceni lahko prodali takšno 
obutev. 

V i n k o Konuc : 
Prikro jevalec bi moral biti 

nagrajen tako, da bi dosegal 
normo in da bi prihranil čim-
več materiala, kar je pri da-
našnjih cenah zelo pomembno, 
hkrati pa doseči izdelavo so-
reza, ka j t i če bomo nekoga na-
gradili za prihranjen material , 
je potrebno potem material 
tudi izkoristiti. 

6. K a j menite o v a r č e v a -
n ju v montaži? 

J a n k o Rupn ik : 
Varčevan je j e prav go tovo 

eno najpomembnejš ih vpra-
šanj v delovni organizaci j i , 
kakor tudi v oddelkih samih. 

Menim, da smo za varče-
van je v našem oddelku, kakor 
v celotni delovni organizaci j i 
vsi odgovorni , če se le zave-
damo odgovornost i in dolžno-
sti. 

V montaži bi na j p r e j opo -
zoril na razsvet l j avo . V ne-
kater ih sorodnih de lovn ih 
o rgan i zac i j ah sem opazi l , 
da ima jo razsvet l j avo , ki j o 
l ahko vk l juč i al i izkl juči 
posameznik , ker ima jo pr i -
k l jučene poda l j ške in sti-
ka la . T a k o res l ahko luč 
gor i le po potrebi . Vča s ih se 
zgodi da delata na liniji le 
dva ali tr i je de lavci , luč pa 

gori po celotni l iniji , kot če 

i delal ves trak. To v seka -
kor ni pametno , d o g a j a pa 
se doka j pogosto . 

Potem se doga ja , da delavci 
ne i zk lap l ja jo strojev, ko za 
kratek čas zapusti jo delo. Tud i 
mojstri bi morali na to bo l j 
opozar jat i . Večkrat se zgodi 
tudi, da temperatura v od-
delku ni pravilna, dostikrat j e 
preveč vroče in tu troširno 
dragoceno energi jo. 

K o govor imo o prihrankih, 
j e prav go tovo kakovost tista, 
ki lahko k temu največ pri-
speva. Vel ikokrat se po jav i j o 
napake, ki j ih mora reševati 
montaža, nastanejo pa pona-
vadi že prej. K o pa se po jav i j o 
napake, nastane vel iko škarta. 
s tem nižj i osebni dohodki. 
Misl im, da se napake prepo -
časi odp r av l j a j o . Na neka-
terih delovnih opravil ih se 
opaža, da so stroji preslabo 
vzdrževani , to pa povzroča več 
okvar in hitrejšo obrabo. Me-
nim, da bi morali tudi delovni 
čas in čas počitka bol je uskla-
diti in določit i , kaj t i tudi to 
vpl iva na kval i teto. 

7. K a j p red laga te za va r -
čevan je v p i sa rnah? 

Mar i ca Nag l i č : 
Mis l im, da bi g ib l j i v de-

lovni čas za vse rež i jske 
de lavce , ki niso vezani na 
p ro izvodn jo , k a k o r tudi za 
tiste, ki p r i p r a v l j a j o za pro -
i zvodn jo (npr . tehnolog i ) , 
prinesel do ločen p r ih ra -
nek, kajt i vemo, da je p r av 
tu pot rebno opravi t i še 
precej nadur . Če pa bi člo-
vek sam razpo laga l s svo-
j im časom, bi mar s ika te ra 
nadura odpad la , oz i roma bi 
j ih sploh ne bi lo. 

S tem v zvezi bi omenila 
tudi, kol iko časa in papirja je 
potrebno, ko obravnavamo na 
disciplinski komisi j i ju t ran je 
zamude, ki na jvečkrat niso 
tol iko vredne, kot je bi lo s tem 
izgubljenega časa in stroškov. 
Gib l j iv i delovni čas ni ni-
kakršna potuha reži jskim de-
lavcem, kaj t i točno je določe-
no, da mora vsak imeti me-
sečno 182 ur, kontrolna ura pa 
to tudi točno beleži. Misl im, 
da vsi l jud je tež imo k temu, da 

več naredimo takrat, ko sami 
razpolagamo s svoj im časom 
in z delom tudi bo l j pohit imo. 
Seveda pa j e potrebno upošte-
vati tudi dejstvo, da se bo več 
delalo takrat, ko bo dela ve-
liko, koristi lo pa takrat, ko ga 
bo manj . 

S p rehodom na r ačuna l -
niško obde lavo , se nam je 
precej spremeni l vp l iv na 
p r ih ranek mater ia la . Dolžni 
smo da izvedemo vse postop-
ke; če pride do napake, j o 
moramo odpravit i in menim, 
da j e ta obdelava zelo koristna 
in imamo res dober pregled in 
prav go tovo ne bi bil nihče več 
za to, da bi se vrnili na staro 
obdelavo. Res se potroši nekaj 
več papirja, vendar je tako na 
razpolago tol iko koristnih po-
datkov, ki pr ipomore jo k bol j-
šemu poslovanju in odločit-
vam in vp l i va jo na boljše in 
pravočasno ukrepanje. 

Glede izkoriščenosti raznih 
računskih in pisalnih stro jev 
menim, da so dobro izkoriščeni 
in tudi človek lahko precej več 
naredi, če ima svoj stroj , če ga 
seveda potrebuje. Za izkorišče-
nost delovnega časa lahko go-
vor im le bo l j za f inančno 
službo in menim, da j e pri nas 
kar dobro izkoriščen. 

8. S a m o u p r a v n a de lav -
ska kontro la na j bi sp rem-
l j a l a tudi področ je smotrne 
po rabe mater ia la , časa, de-
lovnih sredstev . . . K a j me-
nite o tem? 

Lo jze Modic : 
Prav go tovo je odbor samo-

upravne delavske kontrole ti-
sti organ, ki nadzoruje vse 
pomembne de javnike v delov-
ni organizaci j i . T oda zavedati 
se moramo, da ima sleherni 
delavec v D O pravico in 
dolžnost, da uresničuje svoje 
de lovan je neposredno ali pre-
ko organov samouprav l jan ja , 
oziroma posebnega organa sa-
moupravne delavske kontrole. 

Odbor samoupravne delav-
ske kontrole je sestavni del 
širše družbene kontrole in ne 
more predstavl jat i le »inšpek-
cijske službe«, ampak mora 
imeti širšo osnovo de lovanja . 
Delavska kontrola je in mora 
biti usmerjena k poglavi tnim 
problemom in vprašanjem sa-
mouprav l jan ja in poslovanja v 
delovni organizaci j i . N j e n o 
delo je p redvsem prepreče -
van j e in o d p r a v l j a n j e vzro -
kov in s labosti , ki se po j a v -
l j a jo . Rešu je pa žal večkra t 
posledice, ka r pa je ve l iko 
težje. V po loža ju v katerem 
trenutno smo, je še tol iko bo l j 
pomembna doslednost vsakega 
posameznika pri delu, stro-
kovnost, hitro reagiranje in 
končno — sposobnost organi-
zacijskega de lovanja. Na ža-
lost j e med nami še precej ta-
kih, ki so v tem pogledu gluhi. 

Nadaljevanje na 10. strani 

Mi lan O b l a k , uprav i te l j o snovn ih sredstev 
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(Nadaljevanje z 9. strani) 

K a j t i zamera z ene ali druge 
strani ne bi smela igrati no-
bene slabe vloge. Prav narobe, 
ka j t i poman jkan j e mater ia lov , 
ki je resneje prizadelo tudi 
našo de lovno organizac i jo in 
lahko pr ičakujemo, da bodo 
podobni problemi tudi v pri-
hodnje, od nas zahteva še to-
liko bo l j paz l j i vo in kval i tet-
nejšo pr ipravo dela in organi-
ziranost pro izvodnje . Prav ta-
ko bo treba č imbol jše izkori-
ščati težko dob l j ene surovine, 
delovna sredstva in bol jše iz-
koriščati de lovni čas. K l j u b 
razuml j i v im uvoznim težavam 
in nekater im notran j im nega-
t ivnim po javom, bo nedvomno 
treba doseči ustrezno materi-
a lno odgovornost vseh, ki so v 
to vkl jučeni . 

Mis l im, da ni naše delo, 
da bi n ekoga kaznova l i , 
temveč p r edvsem to, da bi 
p reprečeva l i n a s t a j a n j e na -
pak. P r i nas se p rob l emi 

vse prepočas i r e šu je jo in za 
n a p a k e n a j v e č k r a t zvemo 
šele takrat , ko j e že p repoz -
no. 

Vel ikokrat delavci d a j e j o 
pr ipombe glede pro i zvodn je 
same. kva l i te te ali pa pri 
poizkusni pro izvodnj i , vendar 
se j ih premalo upošteva ali pa 
sploh ne, pa na j bo to od strani 
de lavcev, mojs t rov ali od-
de lkovodi j . 

Opozor i l pa bi še na 
neka j . V montaži i m a m o 
precej zastare l ih in d o t r a j a -
nih s t ro jev , ki so pot rebn i 
v s a k o d n e v n e g a pop rav i l a , 
ali pa zan je ni več reze rv -
nih de lov . T r a k pa zaradi 
tega stoji in to je p r a v 
go tovo i zguba časa , p iše jo 
se č aka lne ure, p a r o v pa ni. 
T o r e j men im, da bo po-
t rebno več v l aga t i v stro je . 
S l ab i stroj i pa p r av tako 
vp l i v a j o na kval i teto . 

N a z a d n j e bi omenil še to. da 
preveč časa porabimo za se-
stanke, ki večkrat ne prinesejo 
toliko, kot stanejo. 

Uprava javne varnosti v Kranju 
s tiskovnimi konferencami 

ZAKLJUČEK: 

Na videz ozek naslov: Kako varčevati, očitno 
zahteva izredno široko obravnavo. Na eni stra-
ni so takoimenovane strateške naloge: pla-
niranje, raziskovanje tržišča, prodaja in na-
bava, dohodkovno povezovanje, raziskovalne, 
poslovno proizvodne usmeritve in organizacij-
ske naloge. 

Na drugi strani naloge, s katerimi se sreču-
jejo vsi in vsak dan: Kako upravljajo s sredstvi, 
materialom, kako izkoriščamo delovni čas. 
Kako usklajujejo naše naloge z nalogami ostalih 
delavcev, kako načrtujejo vsakodnevno delo. 
Odnos do dela, rečeno v kratkem in odnos do 
samoupravljanja kot nepogrešljive sestavine 
našega dela. 

Zal v temle našem časopisu prepogosto 
stvari nakazujemo, redke misli pa tudi izvajamo 
v praksi. Zakaj? 

Od 59 mrtv ih j e bilo: 25 
sopotnikov, 15 pešcev. 12 voz-
nikov motornih vozi l . 4 kole-
sarji, 2 traktorista ( samo na 
cestah) 1 voznik de lovnega 
stroja 

Na jpogos te j š i vzroki ne-
zgod: 

— neprimerna hitrost 

— vpl iv a lkohola na udele-
žence 

— izs i l j evanje prednosti na 
križiščih 

Obravnava l i so 82 pobegov 
in jih razrešili 42. 

Poda tk i o kr iminal i tet i 
N a področju kr iminal i tete 

smo v letu i981 obravnaval i 
2637 kaznivih de jan j , kar pred-

Požar i 

stav i ja v pr imer jav i z le tom 
1980 porast za 730 kaznivih 
de jan j ali 38 r i . 

Od skupnega števila 2637 
kaznivih de jan j odpade na 

— gospodarsko kriminali-
teto 254 kaznivih de j an j ali 
9,6 ri 

— splošno kr iminal i teto 
2383 kazniv ih de j an j ali 90.4 

Povzročena škoda znaša pri 
kaznivih de jan j ih 

— splošne kr iminal i tete 
26.713.309,00 din 

— gospodarske kriminali-
tete 9.534.641,00 din 

Skuapj 36.247.950,00 din 
t. j . 14.5/ man j kakor I. 1980 

P r e d na s topom p r ak se še neka j p rakt i čn ih napo tkov 

Med samomori lc i je bi lo 49 povedalo marsikaj . Že l imo, da 
moških in 19 žensk. v s a . ' t o - ( l a h o m o P " svo jem 

, , , , . ravnanju bo l j upošteval i za-
Morda ho komu teh nekaj konska določila in ustal jene 

podatkov ob tistem, kar ste že družbene norme, 
slišali na ž irovskem radiu. N e j k o P o d o b n i k 

U J V v K r a n j u s to obl iko 
seznanja širšo javnost s pod-
ročj i svojega dela in skuša s 
tem pribl ižati svo je delo obča-
nov, hkrati pa spodbuditi 
smoternejše ravnanje l judi, da 
ne bi zahaja l i v težave. 

T a k o je bi lo tudi sredi ja-
nuarja. Nače ln ik U J V za Go-
renjsko Ludvik Slamnik in 
načelnika za posamezna po-
droč ja Ojstršek in Jovič so 
seznanili prisotne nov inar j e v 
združenem delu in vseh lo-
kalnih radijskih posta j na 
Goren jskem z osrednjo pro-
blemat iko, s katero se ukvar-
j a j o . G lede na to, da smo na 

ž irovskem radiu v treh zapo-
rednih odda jah že pripravil i 
izčrpno in formaci jo , danes 
ob j a v l j amo le nekaj na jbo l j 
zanimivih podatkov: 

P r e k r š k i zoper j a v n i red 
in mir 

V letu 1981 smo obravnaval i 
2.716 prekrškov zoper javni 
red in mir. V pr imer jav i z 
le tom 1980 je števi lo krši te l jev 
več je za 1 '<. 

Zaradi prekrškov je bi lo 
obravnavanih 2.331 oseb. od 
teh je 580 povratn ikov . 1.581 
kršite l jev pa je bi lo v injenih. 

P r o m e t n e nezgode 

1979 1980 1981 

števi lo vseh nezgod 501 498 511 
števi lo mrtv ih 52 53 59 
števi lo hudo ranjenih 288 276 241 
materialna škoda 10.817.900.00 20.730.000.00 27.046.300.00 

„ v • .. 1981 .. 1980 Indeks. . , 
F , , ž a n S t e v " škoda s t e v ' škoda štev. 

na škodo družb. 
premožen ja 32 12.456.687 27 6.468.018 118.5 192 
na škodo zaseb. 
premoženja 56 19.040.500 43 9.478.500 130.2 201 
poškodbe stro jev 
in naprav 36 12.432.081 48 18.540.431 75 67 
eksploz i je - - :i 6.0(X> - -

Skupna škoda 43.929.268 34.492.949 126 

S a m o m o r i 

7981 1980 Indeks 

štev. samomorov 68 58 117 
poskusi samomorov 12 16 75 
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Z njimi je rasla Alpina 
»Usedli smo se pri Bahaču. da bi se p<> težkih razpra-

vah na delavskem svetu mah) pozabavali, toda kaj hitro 
smo pozabili, zakaj smo pravzaprav tu: spet smo zašli v 
vprašanja, s katerimi smo se tedaj srečevali v Alpini.« 

Feri Se l ichar 

Feri Selichar je star borov-
ran. Leta W47 je namreč od 
tam prišel v Slovenijo in delal 
na direkciji za usnjarsko-prv 
delovalno industrijo, kjer je bil 
zadolžen za distribucijo. 

K nam je prišel leta 1952. 
Bilo je prav tedaj, ko so se 
začele priprave na osnovanje 
lastne prodajne mreže. O tem 
Feri pripoveduje takole: 

»Imel sem nekaj izkušenj, 
zato me je •Jože Gantar vklju-
čil v prizadevanja za osno-
vanje trgovske mreže. Lahko 
rečeni, da sem sodeloval pri 
organizaciji in otvoritvah cele 
vrste naših prodajaln. Najprej 
smo obnovili prodajalno v 
Sarajevu, kjer sem tudi mesec 
dni delal, da se je prodaja 
utekla. Potem sta bili na vrsti 
obe ljubljanski prodajalni: v 
Stritarjevi in na Titovi cesti. 
Sledila je vrsta prodajaln, pri 
katerih sem sodeloval tako pri 
organizaciji, obnovitvi, opremi 
in potem, ko naj bi se uvelja-
vila. Tako se je včasih zgodilo, 
da sem bil zadolžen za več 
stvari hkrati. Spominjam se 
prvih začetkov v Ljubljani. 
Tudi tedaj ni šlo vse gladko. 
Ni bilo ljudi in iz Zirov so 
prišli fantje, ki so tedaj konča-
li čevljarsko šolo in se počasi 
prekvalificirali. Tudi s sta-
novanji so bile težave. Zato je 
Alpina kupila vrstno hišico, 
kjer sem stanoval in z menoj 
vred moji sodelavci v pro-
dajalni. Ce je bilo potrebno, je 
bila kar »mobilizacija« in 
opravili smo svoje delo brez 
pripomb.« 

Tovariš Selichar je kar 10 
let pomagal voditi tovarno kot 
član delavskega sveta. »Kar 
pomagaš soustvarjati, imaš 
rad«, pravi in nadaljuje: 
»Eden najpomembnejših do-
godkov v tistem času je bila 

poleg osnovanja mreže, odlo-
čitev o proizvodnem progra-
mu. Tržišče je zahtevalo širši 
asortiman. proizvodnja pa 
tega ni zmogla tako hitro . . . 

Potem je prišla usmeritev, ki 
se je nadaljevala s sedanjo 
proizvodnjo, ki Alpini veliko 
prinaša. Slišim, da namera-
vate izločiti gojzerje iz svojega 
proizvodnega programa. So-
dim, da bi kljub ekonomski 
računici to bilo potrebno 
premisliti«. 

Sedaj Feri že 1.1. leto uživa v 
pokoju. Toda doma mu je 
dolgčas pa popoldne še pro-
daja cokle, »aa ne pride iz 
vaje«. 

Edino zvezo z Alpino mu 
sedaj predstavlja Delo-živ-
Ijenje in srečanja ob raznih 
obletnicah. 

N. P . 

Irma Dolenec, referent 
7.a delbvna razmerja 

Delovno razmerje v T O Z D 
Proizvodnja-ohrat Col so na-
stopili Maksimil jan Kobal , 
Vera Leskovic, Damjana Ko-
bal, Ivanka Bajec, Milena Li-
kar, Ernesta Leban, Luci ja 
Zgavec, Hema Pregel j in 
Tan j a T rkman ; v T O Z D Pro-
daja v prodajalni Ajdovščina 
je nastopila de lovno razmerje 
Mar je ta Likar. 

V T O Z D Proizvodnja so z 
delovnim razmerjem prenehali 
Mar i ja Rudol f in Mira Felc iz 
obrata Col, Anton i ja Bogata j 
iz oddelka plastike, Francka 
Oblak, Mar i ja Kavč ič in Janez 
Tušek iz montažnega oddelka, 
Hilda Ušeničnik, Damjana 
Krž ič in Antoni ja Andreuzzi iz 
šivalnice. Z delovnim razmer-
jem v T O Z D Prodaja so pre-
nehali L juba Kr išto iz pro-
dajalne Bje lovar I I , Miranda 
Markovčič iz prodajalne Nova 
Gorica, Milena Breg iz pro-
dajalne P tu j in Jež Peter iz 
prodajalne Ajdovščina. 

V mesecu januarju in febru-
arju 1982 ni nastopilo oziroma 
prenehalo z delom večje šte-
valo delavcev, iz jema je le 
zaposlitev novih delavcev v 
obratu Col , značilne pa so 
nekatere premestitve delavcev 
med T O Z D , ki so posledica 
reorganizaci je T O Z D in s tem 
povezanih razporeditev delav-
cev. 

Pregled najuspešnejših nastopov 
tekmovalcev z našimi čevlji 
1. mesto na FIS ve les la lomu v Kotschachu -

G rega Benedik 
1. mesto v s la lomu: T ro feo Topo l ino — na jveč je 

t ekmovan je p ionir jev Evrope do 15 let - ( Phantom) 
- Sašo Robič 

2. mesto v ve les la lomu: T ro feo Topo l ino ( SR 84) 
— Robert Zan 

1. mesto na državnem prvenstvu med člani v 
trojni kombinac i j i ( SR 84) - G r ego r Erbežnik 

2. mesto na državnem prvenstvu č lanov v smuku 
(SR 84) - Tomaž Cižman 

3. mesto na d ržavnem prvenstvu č lanov v s la lomu 
(SR 84) - G r e g a Benedik 

1. mesto na d ržavnem prvenstvu mla jš ih mladin-
cev v veles la lomu — Tomaž Cižman 

2. mesto na državnem prvenstvu med mlajš imi 
mladinci v s la lomu — Jože Lavt ižar 

3. mesto na d ržavnem prvenstvu mla jš ih mladin -
cev v s la lomu — Robert Zan 

Nas love s lovenskih p rvakov so osvoj i l i 
Sašo Robič v s la lomu in veles la lomu - starejši 

pionir j i 
Mo jca Dežman v s la lomu — starejše pionirke 
G rega G o s a r v s la lomu — mlajši pionir j i 
Romana Kotnik v veles la lomu med mlajš imi 

p ionirkami 
Ja ni Graš ič v veles la lomu — mlajši pionir j i 

Janez Š M I T E K 

[ M r i M f f e s 
mrn&B 

fpocGČili Sa 

Sodelavcema Damjanu Jerebu iz T O Z D Proizvodnja 
in Darinki Malavašič iz prodajalne Ljubljana IV, T O Z D 
Prodaja, ob vstopu na novo pot iskreno čestitamo in jima 
želimo sreče, zdravja in razumevanja v zakonu. 

V P O K O J O D H A J A J O : 
Dolgoletnim sodelavcem Antonij i Bogataj iz oddelka 

plastike, Hildi Ušeničnik, Antonij i Andreuzzi iz šivalnice. 
Mariji Kavčič in Janezu Tušku iz montažnega oddelka. 
Petru Ježu. poslovodji prodajalne Ajdovščina, ob od-
hodu v pokoj želimo predvsem trdnega zdravja, dobrega 
počutja in zadovoljstva med domačimi ter lep spomin na 
prehojeno delovno pot v Alpini. 
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Mladinska organizacija na Žirovskem vrhu 
V soboto, 13. f e b rua r j a so 

se mladinci in mlad inke v 
Ž i rovskem vrhu zbral i na 
svoji redni letni skupščini . 
P reg leda l i so rezultate svo-
jega dela v preteklem letu 
in se dogovor i l i za bodoče. 

Na skupščini so bili tudi 
predstavniki družbeno politič-
nih organizaci j in dva delegata 
z občinske konference zveze 
socialistične mladine Sko f ja 
Loka. s katerima na so se 
zapletl i v tako huo besedni 
dvoboj , da bi bil občni zbor 
skoraj preložen. 

S pomoč jo vaščanov. ki so 
j ih materialno podprli, in kra-

Prvenstvo Zirov 
v namiznem 

tenisu 
Na pustno nedeljo. 21. 

februarja 1982 j e bilo v OS 
Ziri prvenstvo Zirov v 
namiznem tenisu za po-
sameznike. Ve r j e tno je bila 
pustna sobota vzrok, da se 
ie prvenstva udeležilo le 10 
tekmovalcev, čeprav vemo. 
da se jih v Zireh z na-
miznim tenisom ukvar ja 
veliko več. Po predtekmo-
vanju so se v f inale uvrstili 
Robert Krv ina. Dragan 
Gligorevič. Mar j an Ka jnč . 
Igor Ušeničnik in Ciril 
Kacin. 

1. mesto in pokal v 
t ra jno last je osvoji l Ciril 
Kacin, pred Igor jem Uše-
ničnikom in Mar janom 
Ka jnčem. Upamo in želi-
mo. da se bo naslednjega 
podobnega turnirja ude-
ležilo več pr i jate l jev na-
miznega tenisa, saj bomo 
le z množičnost jo izboljšali 
uspehe v tem športu v 
našem kraju. 

Nuša K R V I N A 

pp " 
l i p s « 

Dom Preše rnove b r i gade v Ž i rovskem vrhu je pod streho 
( foto: Ivan Reven ) 

j evne skupnosti Ziri. ki je 
prispevala 30 starih mi l i jonov, 
so uspeli zavarovati objekt 
Prešernovega doma na Žirov-
skem vrhu. da material ni več 
izpostavl jen vremenskim ne-
prilikam. Na brunarico so po-
stavili streho in s svoj im de-
lom in pomoč jo vaščanov 
usposobili objekt za nadal jno 
gradnjo. Vrednost teh del je 
ocenjena na približno 140 sta-
rih mil i jonov, kar predstavlja 
okoli ene tret j ine proračunske 
vrednosti. V tej vrednosti pa 
niso za jete še druge material-
ne priprave, kot so električni 
kabel, cevi za vodo in drugo. 
Ves n j ihov trud in napor pre-
teklih let j e sedaj zaščiten s 
streho. Nada l jn j e delo in gra-
ditev pa j e pogojena šele z 
nadal jnim delom mladih in pa 
seveda ureditv i jo ustrezne 
gradbene dokumentaci je . Zato 
iščejo pokrovite l ja , to je neko 
de lovno organizaci jo, ki bi j im 
dala jamstvo za gradnjo, brez 
katere ne more jo dobiti grad-
benega dovo l jen ja . Upa jo , da 
se jim ho to posrečilo. Le tako 
bo mogoče zgraditi, dom. da bo 
služil družbeno-kul t urnemu 
ž iv l jenju vaščanov Zirovskega 
vrha. ki drugače ž iv i jo kar v 

znaš. to ve l jaš« , kakor so pre-
teklo leto pripravili koncert 
bratov Avsenik. ki so jim pu-
stili dobršen del izkupička za 
namene n jihovega doma. 

Še naprej bodo čuvali svoje 
oko l je in naravo, ki j e tu še 
skoraj nedotaknjena. Upa jo , 
da jim bo to tudi uspelo. 

Ivan R E V E N 

Mar i j a Kavč ič in H i lda Ušen ičn ik na spre jemu pri d i rek-
tor ju ob odhodu v poko j 

treh krajevnih skupnostih 
(Gorenja vas. Lučine. Ziri). 
Mladinci upajo, da jih bosta 
tudi ostali krajevni skupnosti 
Goren ja vas in Lučine moral-
no in f inačno podprli, kot j ih 
je lani krajevna skupnost Ziri. 
posebno št' ker ima krajevna 
skupnost Ziri za letos ome-
njena f inančna sredstva zaradi 
nujnih komunalnih del v 
ož jem središču naselij. Mladi 
se dobro zavedajo, da jih čaka 
pri usposobitvi doma še obilo 
udarniških ur. potrebna pa 
bodo še ogromna finančna 
sredstva. Borci Prešernove bri-
gade. ki se bodo v tem domu 
sestajali, pa j im lahko nudi jo 
le moralno pomoč. 

Na nazadnje pa bo treba 
objekt tudi zavarovat i pri za-
varovalnici in ga opremiti s 
strelovodi, ker j e objekt le 
lesen in strela lahko opravi 
svoje. Letošnje leto ima jo v 
načrtu napel javo vode in 
elektrike. Izv i r vode so že 

tiredlanskim uredili, električni 
;abel pa ima jo vglavnem že 

pripravl jen, man jka jo jim v 
glavnem še kabelske glave. 
Posebno ponosni so. da so s 
pomoč jo darovalcev lesa in 
darovalcev drugega materiala 
in s trudom svojih rok uspe-
li zbrati ves material in ga 
zavarovat i s streho, s čimer 
se vsem prisrčno zahva l ju j e j o 
in jih. ko bo čas. tudi vab i jo 
pod to streho. 

Ke r se je staremu odboru 
iztekal mandat, so za novega 
predsednika izvolil i Ferda Erz-
nožnika, postavili so tudi no-
vega tajnika in blagajnika. 
N o v o vodstvo pa se bo skušalo 
organizaci jsko in idejno okre-
piti, saj so zadnji dve leti 
zaradi gradnje in priprave pri 
domu to malo zanemarili . 

Za bodoče delo so si zadali 
obisk obeleži j Prešernove bri-

f;ade, dogra jevanje in usposo-
>itev svojega doma. nadal jno 

ureditev ceste Javorč-Gol i vrh. 
pomoč ostarelim in pomoči po-
trebnim krajanom. Prirediti 
namerava jo tudi oddajo » K a r 

V slovo 

Francu 
Gantarju 

P r a v na zadnji feb-
ruarski dan se je od nas 
za vedno poslovi l Franc 
Ganta r . 

Sodil je med tiste stro-
kovn j ake in organ iza -
tor je , ki so ves čas od 
ustanovitve dal je , to je 
leta 1947. utemel jeval i 
razvo j današn j e A lp ine . 
Že v začetku svoje zapo-
slitve pri nas je prevzel 
odgovo rno delo pomoč-
nika vod je tehničnega 
sektor ja , kasne je pa je 
tudi prevzel na j odgo -
vorne jšo mesto na po-
droč ju proizvodnje . 

N j egov i najb l iž j i so-
delavci se ga spomin ja jo 
kot odl ičnega s t rokov-
n jaka , ki je znal.z mirno 
in p reudarno besedo, 
toda od ločnost jo in do-
s lednost jo izpeljati še 
tako težke naloge, K a r 
22 let je soustvar ja l z 
nami, saj je odšel v 
pokoj leta 1969 kot teh-
nični svetovalec. 

N j e g o v o visoko stro-
kovno in organizac i j sko 
delo, vzgoja mladih 
s t rokovn jakov je močno 
vpl iva la na nada l jn j i 
razvo j de lovne o rgan i -
zacije, ka r delavci A lp i -
ne cenimo še danes. 
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Tradicionalni planinski veleslalom na Mrzlem vrhu 
V strmi dolini onk ra j V o -

diške domači je na Mrzlem 
vrhu, ki se imenuje Dovška 
dol ina, se je letos f eb rua r j a 
zvrstilo že kar neka j tek-
movan j v veleslalomu. Na 
vrhu je postavil smučarski 
k lub A lp ina leseno ba r ako 
za na jnu jne j še rekvizite, ki 
j ih potrebuje jo pri tekmo-
vanj ih . St rma košenina, ki 
se nižje spremeni v dol ino, 
pride po kakih dveh kilo-
metrih na Sovoden j . Strma 
osojna poboč ja nudi jo pod 
viš insko koto Mrz lega v rha 
še dovo l j trdega snega do 
pozne pomladi . Ko se nižje 
že ne more jo več smučati, 
se da na teh terenih še 
konec marca pr iprav l jat i 
tekmovan ja . 

V nedeljo, 7. februarja 1982 
je tudi Planinsko društvo Ziri 
tukaj izvedlo svoje tradicio-
nalno vsakoletno tekmovanje 
v veleslalomu. Na jp r e j so na-
meravali veleslalom pripraviti 
v Jarčji dolini, a snežne raz-
mere in poledenelo pobočje 
tega ni dovol jevalo . 01) 10. uri 
dopoldne, ko je bilo tekmova-
nje napovedano, še ni prispela 
tehnična ekipa vezistov in 
starterjev. ki so ob tej uri 
pomagali še na mladinskem 
tekmovanju v veleslalomu na 
Gorah. Nekateri so ostro kriti-
zirali slabo organizacijo, med 
njimi celo tudi tisti, ki bi po 
svojih sposobnostih in dolž-
nostih morali prispevati k 
boljši organizacij i . T a k o pa je 
tarča kritike največkrat naj-
bol j požrtvovalen človek. 

No. čakanje le ni bilo tako 
hudo. Gledalci so si lahko ogle-
dali podobno tekmovanje, ki 
so ga le kakih 800 metrov nižje 
v dolini organizirali smučarji s 
Sovodnja in Cerkna, saj se je 
tudi v Mrzl i vrh slišala glasba 
iz njihovega ozvočenja. Na 
zavetni kopni legi pa se je na 
suhem lust ju on dobrodejni 
sončni toploti tudi prilegel 
počitek in malica, tranzistorj i . 

ki so imeli tukaj dober spre-
jem. so posredovali poročila o 
poteku tekmovanj naših v 
Schladmingu. Le radio Ziri nas 
tukaj ni dosegel. Končno je 
proti 14. uri tehnična ekipa le 
vzpostavila zveze in začelo se 
je tekmovanje. Na precej 
zahtevno progo so najprej 
spustili mlajše pionirke in pio-
nirje. starejše pionirje, vetera-
ne in veteranke, nato mladince 
in končno še članice in člane. 

Na startu se j e zvrsti lo pre-
ko 140 tekmovalcev raznih 
starosti, od najmlajše tekmo-
valke. do najstarejšega vete-
rana, ki je zakoračil v sedem-
inpetdeseto let o. Tudi med 
tekmovalkami je bilo skoraj 
pet desetleti j razlike. Planin-
sko tekmovanje je potekalo 
pod geslom, da je važno sode-
lovati in ne zmagati in se po-
diti za lovorikami 

popoldnevu že bol j ledena in 
zdrsana do ledene podlage. 
Množična rekreacija ie to pot 
povsem uspela, kl jub negodo-
vanju zaradi zakasnelega za-
četka in čeprav jih je nekaj 
odšlo domov na kosilo. Pri 
Svetletu v Jarčji dolini je bila 
ob koncu razglasitev rezul-
tatov in podelitev priznanj. 
K a j bi navajal rezultate, zma-
gali so pač najdrznejši in naj-
boljši. 

- R E Z U L T A T I 

Mla j še pionirke: 
1 Adriana B U R J E K 47,82 
2. L id i ja K A V Č I Č ' 50,60 
3. Nina K O K E L J 52.46 

Mlajš i pionir j i : 
1. Bojan P O D O B N I K 46.41 
2. Erik B U R J E K 54,08 
3. Peter M A L O V R H 55.53 

Stare jše pionirke: 
1. Beti P O D O B N I K 42,27 
2. Anica O B L A K 50.30 
3. M i r j am Č A R 50.86 

Bedrih 82 

Zanimivo je bilo pogledati 
ma jhno tekmovalko, ki je v 
počasnih, toda zanesljivih za-
vojih varno prispela brez 
padca na cilj. Kavno tako je 
vozila tudi najstarejša tekmo-
valka. Čeprav so bili nujni časi 
na repu časovne lestvice, je 
lepota in sugotnost vožn je 
očitno stopila no izraza. Člani 
so seveda drznejše jurišali na 
slalomska vratca, tako da je 
od zadnjih 15 tekmovalcev ko-
maj polovica privozila na ci l j . 
pa tudi proga je bila v poznem 

Bedrih '82 tokrat na Mrz lem 
vrhu. 

Sneg jo je februarja pošteno 
zagodel organizator jem tradi-
cionalnega smuka na Bedrihu. 
Kopna pobočja nikakor niso 
bila primeren kraj za smučar-
sko tekmovanje, zato so se 
odločili za izvedbo veleslaloma 
na Mrz lem vrhu. kjer je orga-
nizator dobro pripravil progo, 
kot tudi poskrbel za razpolo-
ženje med več kot stotimi 
tekmovalci. 

R E Z U L T A T I : 

M la j še pionirke: 
1. Adriana B U R J E K 45,67 
2. Nina K O K E L J 49.19 
3. Lidi ja K A V Č I Č 49.42 

Franci Pečelin je pogosto med prvimi. N a srečanju s 
T R I O M je osvoj i l 2. mesto, žal se je kasne je poškodoval 

Starejš i pionir j i : 
1. Ma t e j A L B R E H T 41,83 
2. Milan K O G O V f i E K 43.08 
i. Zvonko K O P A Č 44.37 

Mladinci : 
1. Igor P O D O B N I K 40.80 
2. Lado Z A K E L J 41.45 
3. Me tod T R Č E K 42.40 

Članice : 
1. Mo jca P O D O B N I K 43,97 
2. Mihaela O B L A K 46,52 
3. Helena K A V Č I Č 47.65 

Veterani : 
1. A lo j z B U R N I K 44,62 
2. Milan P O D O B N I K 45,67 
3. Ernest K O K E L J 45.82 

Starejš i člani: 
1. Rado P O D O B N I K 41.59 
2. Branko A L B R E H T 43.33 
3. Va l ja K O K E L J 44.41 

Člani : 
1. Mar jan O B L A K 40,12 
2. Bojan Z A K E L J 40,63 
3. Bojan O B L A K 41.09 

N a j b o l j š a rezultata: 
Beti P O D O B N I K 42.27 
Mar jan O B L A K 40.12 

Ivan R E V E N 

43,17 
49,12 
50.03 

Mlajš i pionir j i : 
1. Bojan P O D O B N I K 
2. Mart in F R E L I H 
3. Andre j J E R E B 

Stare jše pionirke: 
1. Beti P O D O B N I K 39,59 
2. Mi r jam Č A R 47.97 

Starejš i pionir j i : 
1. Ma t e j A L B R E H T 40,43 
2. Zvone K O P A Č 40,40 
3. Marko Č A R 42.34 

Mladinci : 
1. Igor P O D O B N I K 36,60 
2. Metod T R Č E K 37,03 
3. Lado Z A K E L J 37,84 

Članice: 
1. Mo jca P O D O B N I K 40,58 
2. Andreja S M E H 44,13 
3. Helena Z O R J A N 45.72 

Starejš i člani: 
1. Rado P O D O B N I K 39,21 
2. Val ja K O K E L J 40,86 
3. Mat i j a J E R E B 40.92 

Člani : 
1. Dušan S E L J A K 36,21 
2. Mar jan O B L A K 37,07 
3. Drago K R O L N I K 38,12 

N a j b o l j š a časa: 
Beti P O D O B N I K 39,59 
Dušan S E L J A K 36,21 

M . Č . 
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NAŠI DRUGI 
18. februarja je bilo na Bu-

kovici v Selški dolini občinsko 
sindikalno prvenstvo v smu-
čarskih tekih, ki so se ga 
udeležili tudi člani našega 
kolektiva. Na dobro priprav-
ljenih progah, ki pa so bile za-
radi mokrega snega počasne in 
težke, so se naši tekmovalci 
dobro odrezali. Dosegli smo 
dve prvi it. dve tretj i mesti v 
petih kategori jah, kar je bilo 
največ med vsemi udeleženci. 
K l jub temu pa vse to ni za-
dostovalo za ekipno zmago, ki 
jo je dosegla ekipa Alplesa iz 
Železnikov, mi pa smo zaostali 
le za 7 sekund. 

Uvrst i tve naših tekmoval-
cev: 

Ženske do 30 let 
(16 tekmovalk ) 
Ivica Kosmač — 3. mesto 

Moški nad 45 let 
(9 tekmovalcev ) 
Metod Erznožnik — 1. mesto 
Pavel Zakel j — 3. mesto 
Vinko Kune — 8. mesto 
Viki Zakel j — 9. mesto 

Moški od 3 0 - 4 5 let 
(40 tekmova lcev ) 
Lo jze Oblak — 1. mesto 
Srečko Kavč ič - 19. mesto 
Vinko Eniko — 21. mesto 
Moški do 30 let 
(34 tekmova lcev ) 
Stane Stanonik — 4. mesto 
Srečko Erznožnik — 9. mesto 
Silvo Kos - 12. mesto 
Peter Mlinar — 17. mesto 

Srečko E R Z N O Ž N I K 

2. Franci Pečelin 
(A lp ina) 37,88 

3. Iz idorČel ik 
(Et iketa ) 39.27 

Člani do 25 let: 
1. V a s o K o l e n c 

(A lp ina ) 39,34 
2. Lacio Zakel j 

( K l ad i v a r ) ' 39,35 

3. Bojan Zakel j 
(A lp ina ) 39,37 

Ekipno je zmaga la A lp ina 
z 88 točkami, pred Po -
l iksom 76, Etiketo 73, K l a -
d ivar jem 62, Mizarsk im 
podjet jem 44, Zdravstven im 
domom 28, osnovno šolo 26 
in K G Z Mercator -Sora s 7 
točkami. 

I I W , M | | • • W • 

Norcic najboljši 
Eno najlepših tekmovanj v 

letošnji sezoni je bilo prav 
gotovo slovensko prvenstvo za 
člane, ki je bilo v soboto, dne 
27. februarja na 70- m ska-
kalnici v Nov i vasi pri Zireh. 
pod pokrovite l jstvom Etikete 
Ziri. 

Razen reprezentantov. ki so 
tekmovali v Oslu, so nastopili 
vsi najboljši slovenski ska-
kalci. v konkurenci j ih je 
nastopilo kar 32. Domači smu-
čarski skakalni klub se je s 
svojimi klubskimi delavci za-
res izkazal. Na lepo okrašeno 
skakalnico je sijalo sonce, ki je 
omogočalo nemoteno izpelja-

R E Z U L T A T I : 

1. B o g d a n N O R Č I Č 
2. Tomaž D O L A R 
3. M i ro B I Z J A K 
4. B r ane B E N E D I K 
5. M a r j a n U R B A N Č I Č 
6. Dušan K A V Č I Č 

17. I g o r E R Z E N 

vo tekmovanja. Za prisrčno 
vzdušje so poskrbeli gledalci, 
ki so s številno udeležbo do-
kazali, da podpirajo razvoj 
smučarskega skakalnega špor-
ta v Zireh. hkrati pa. da znajo 
ceniti napore klubskih delav-
cev, da bi nekoč videli svojega 
rojaka na velikih mednarod-
nih tekmovanjih. Moram reči. 
da smo na dobri poti. saj je 
(i. mesto našega Dušana Kav-
čiča na tem tekmovanju na-
zoren prikaz dela v Zireh. Or-
ganizatorj i so se izkazali v 
takšni meri. da ni bojazni za 
morebitno organizaci jo med-
narodnega tekmovanja v na-
šem kraju. 

Edini veteran — član stare ga rde smučar jev skakalcev — 
Franc Giacomel l i , je dokazal na republ iškem prvenstvu v 
Zireh, da je pomembno tudi lepo leteti ( foto: M a r j a n P i š l j a r ) 

Daniel V e h a r na s indikalnem prvenstvu alpine v 
Goropekah 

Sindikalno prvenstvo 
Žirov v veleslalomu 

Mrzli vrh predstav l ja le-
tošnje leto za vse organ iza -
torje smučarskih prireditev 
edino mesto, k je r l ahko iz-
vedejo tekmovanja . Zato se 
je skora j vsako nedel jo na 
n jegovih pobočj ih zbra lo 
preko 100 smučar jev , da bi 
se preizkusili , kdo je bol jš i . 

S ind ika lno tekmovanje v 
veles la lomu je bi lo še po -
sebej dobro obiskano, saj se 
ga je udeležilo 140 tekmo-
valcev, od tega 23 žensk, v 
dveh starostnih kategor i -
jah , medtem ko so moški 
nastopili v štirih starostnih 
kategor i jah . 

Rezultati: 

Ženske nad 30 let: 
1. Stana Podobnik 

(A lp ina) 39,17 
2. Anica Čar (A lp ina) 40,26 
3. Marica Albreht 

(osnovna šola) 45,74 

Ženske do 30 let: 
1. Anuška Kavč ič 

(A lp ina) 
2. Helena Kavč ič 

(A lp ina ) 
3. Simona Loštrek 

(Pol iks) 

Moški — veterani: 
1. A lo j z Burnik 

(A lp ina) 
2. Ernest Koke l j 

(M izars tvo ) 
3. Dar i j Erznožnik 

(osnovna šola) 

Člani od 35 do 45 let: 
1. Rado Podobnik 

(A lp ina) 
2. Branko Albreht 

(Et iketa ) 
3. N a d k o T r č e k 

(Pol iks) 

Člani od 2 5 - 3 5 let: 
1. Mar jan Oblak 

(Pol iks) 

35,54 

35,97 

36,32 

34,58 

34,72 

36.52 

39,41 

41,15 

42,21 

37,74 

Tr i g l a v K r a n j 
Jesenice-Zirovnica 
T r i g l av K r a n j 
V . P . K r a n j 
Logatec 
S S K Ziri 
SSK Ziri 

Janez P O L J A N Š E K 
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24 ur Pinzolo 
V sredini j anua r j a sem prejel povabi lo Janeza 

Pavčiča , naj sodelujem v štiričlanski jugos lovanski 
ekipi, ki bo tekmovala v štafetnem smučarskem teku 
24 ur Pinzolo. 

V ekipo smo bili povabl jeni stari znanci iz teka-
ških smučin. Z Jesenic Jože Urše j , iz Žirovnice 
M a r j a n Baloh, iz L jub l j ane Pav le Jamnik (prvak J L A 
- 1953) in jaz. 

Na tekmovanje smo odšli nekako negotovi, kako 
nam bo vse skupaj uspelo, ker česa podobnega še 
nihče ni doživel. T reba je vedeti, da tekmovanje 
samo traja neptretrgoma 24 ur. Od doma, to je iz 
Kran ja , smo se odpel ja l i v petek, 5. f eb ruar j a dopold-
ne. V Pinzolo, ki je odda l jena od Madone di 
Campig l io vsega 13 km, smo prispeli ob 20. uri. V tu-
ristični pisarni, k jer je de lova la služba za sprejem 
ekip, so nas nadvse pr i jazno sprejeli . Za posamezne 
nacionalne ekipe so pripravi l i prenočišča v hotelih. 
Hitro smo se namestili v rezervirane sobe in odšli na 
sprejem ekip v športno dvorano. 

Pred občinstvom se je zvrstilo preko 300 ekip iz 
14 držav, med katerimi so bii tudi Švedi, Finci in 
Norvežani . Nas lednj i dan popoldne smo si ogledali 
tekmovalno progo. P r ip rave na štart, ki je bil dolo-
čen za 14. uro so bile kratke. Hitro smo se dogovori l i , 
kako se bomo menjava l i med tekom, to se pravi 
taktiko, da smo vse lahko uskla jeval i s počitkom in 
prehrano in seveda dogovori l i , kdo bo prvi začel. Za 
štart sem bil določen jaz. Pr iznam, da se me je poloti-
la trema, kot že dolgo ne. 

Mo ram reči, da nam je naša dogovor j ena taktika 
zelo dobro uspevala, saj smo v 24 urah pretekli kar 
415 ki lometrov, medtem ko je zmagova lna ekipa pre-
tekla od 460 — 470 km. Še bol j pomembno kot to pa je, 
da smo le za 13 % zaostali za zmagova lno ekipo, ka r 
je realnejši pokazatel j . T a k o smo v trenerkah Alpine, 
po sicer skromnih pr ipravah med 1200 tekmovalci , 
ki so tekmovali ekipno, in 100 tekmovalci , ki so 
nastopili posamezno, osvoji l i zelo dobro 16. mesto. 
N a j povem še to, da je bi la proga dolga 5 km. Tore j 
smo tekli kroge. Bučno spreml jan je gledalcev, 
tovarištvo med tekom, vzdušje, vse je bilo res 
enkratno in nepozabno. 

Lojze Ob lak 

Izziv prihodnosti 
Če spremljate odda je Radia Ziri, ste nedvomno v 

eni izmed nedel jskih odda j v preteklem mesecu sliša-
li tudi neka j o tako imenovani kabelski televiziji. 

Mnogi sprašuje jo , kaj je sploh to? 
Gre za to, da po nasel ju napel jemo zemeljske 

kable od centralne televizijske antene, pri čemer 
pr idobimo naslednje: 

— slika je kval itetna, saj je signal tako dober, kot 
pride na centralno k ra j evno anteno 

— hišnih anten torej v bodoče ne bi bilo treba 
več, ka r je p ravzaprav lep pr ihranek 

— v 3 do 4 letih bi lahko spremljal i še tri nemške 
in tri f rancoske programe, ki jih bi spremljal i s f ran -
cosko-nemškega satelita, ki bo krožil nad srednjo 
Evropo 

— z razmeroma majhnimi sredstvi (kamero in ne-
kaj opreme) bi bilo možno uvesti lokalno televizijo 

— omrežje kabelske antene je možno graditi 
hkrati in v istem j a rku kot telefonijo, kar g radn jo 
izredno poceni. 

To so dobre strani. S labe so predvsem cena te 
gradnje . Če ugotav l jamo, da bi lahko telefonijo in 
kabel za T V polagal i hkrati , je ta kabel , glede na 
raztegnjeno nasel je izredno drag (pribl ižno 300. — 
d inar jev meter) . Takega kabla bi v Zireh bilo po-
trebno blizu 30 ki lometrov. Odcepni kabel je nekoli-
ko cenejši (170 din meter); spre jemna postaja, ki jo 
lahko kupimo doma stane 220.000 din; š i rokopasov-
ni o jačevalec s korektor jem 40 do 200 Mhz 24.000.— 
din; odcepnik za posamezno hišo 2.900 din in doza 
pri potrošniku 130.— din. Skupno bi torej kompletna 
investicija stala 12 do 15 mi l i jonov dinar jev . Sred-
stev za ta namen, k ra j evna skupnost v tem srednje-
ročnem obdob ju ni rezervirala , torej bi morali raču-
nati predvsem na lastna sredstva občanov, možno 
delno sof inanciranje delovnih organizaci j in spet 
morebitne kredite izvaja lcev, kajti tovrstni projekt 
je tudi zanje dobra reklama. Če bi sredstva dali le 
posamezni naročniki , oz. gledalci televizije, bi na 
vsak T V sprejemnik, torej posameznika ali gospo-
dinjstvo, bilo treba prispevati 10.000,- din ali 1 star 
mili jon. Ver j e tno lahko v obrokih. 

To so podatki, ki so nam jih posredoval i stro-
kovn jak i ; morda bi kazalo razmisliti, ka j je ceneje: 
vlagati in kopati danes ali kasneje, ko bo kra j že 
lepše urejen. 

N. P. 

Kopač četrti 
Konec januarja 1982 je bilo 

v Zireh organizirano tradi-
cionalno tekmovanje v smu-
čarskih skokih za » P O K A L 
A L P I N E « na 35 m skakalnici 
v Novi vasi. Svoje sposobnosti 
so pokazali mlajši in starejši 
pionirji iz vseh slovenskih klu-
bov. 

Nastopi lo je 54 tekmoval-
cev. Tekmovan je je bilo ekip-
no. najboljši tri je tekmovalci 
iz vsake kategorije, so se-
stavljali ekipo, ki je tekmovala 
za Prehodni pokal Alpine. 

Letos je bila najboljša elcipa 
l jubljanske I L I R I J E , ki je 
osvojila prehodni pokal. Or-
ganizator SSK Ziri, se je tako 
kot vedno izkazal in dokazal, 
da se je vredno potruditi tudi 
za meddruštvena tekmovanja. 
Dokaz je bilo zadovol jstvo 
fantov, ki so odhajali iz Zirov 
veseli in zadovoljni. 

Domači skakalci se niso naj-
bolje odrezali. Imeli pa so tudi 
nekaj smole, saj je Borut 
M U R obakrat skočil z naj-
daljšim skokom serije, pri 
prvem skoku padel ob dosko-
ku. 

R E Z U L T A T I : 

Mla jš i pionirj i : 
1. J o š k o Š M I D . Jesenice 
2. Nenad M A R J A N O V I Č . Je-

senice 
3. Andre j Kogovšek. Ilirija 

Starejši pionir j i : 
1. Boris J U S T I N , Tr ig lav 
2. Marko B A L O H , Jesenice 
3. Boštjan D E M Š A R , Trž ič 
4. Robi K O P A Č . SSK Ziri 

Janez P O L J A N Š E K 
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Prepoznane osebe s fotografij, 
objavljene v prejšnji številki 
T o so teča jn ik i k n j i g o v o d s k e g a tečaja , ki je bil 

pri L ipetu v Ž i reh v p r v e m nadst rop ju . Fo tog ra f sk i 
posnetek je bil n a r e j en p red B r e zn i č anom v Žireh. 
K n j i g o v o d s k i tečaj 
V prvi vrsti z leve proti desni: 
Franc Bačnar-Bošt janov , Stara vas 16, nova št. 19; Mar i -
ja Blaž ič-Hribernik-Županova, Dobračeva 9, nova št. 43; 
Alenka Žakel j -Sver-Prapoška, N o v a vas 6, nova št. 30; 
Julka Kopač -Tra tn ik -Pav l inova , N o v a vas 3, nova št. 33; 
učitel j Zeleznikar; Frančiška Oblak-Ruper t -Krekova , 
N o v a vas 20, nova št. 47; Ivana Kavč i č -Po l j anšek-Kat rna , 
Ziri 44, nova št. 96; Mar i j a Oblak-Zajec-Deklna, Dobrače-
va 29, nova št. 29; Leopold ina Istenič-Vršec-Kebrova, Do-
bračeva 57, nova št. 33; 

V drugi vrsti 
T o n e Grošel j -Lust ik, Žiri 57, nova št. 100; T o n e Žakel j -
Balčkov, Stara vas 36, nova št. 56; V inko Demšar-Bahač, 
Stara vas 11, nova št. 39, A l o j z Demšar-Cesnov (poštar) , 
Stara vas 27, nova št. 32; Filip Gantar -L ipe tov , Nova vas 
15, nova št. 57; Luka Jesenko-Jesenkov, N o v a vas 46, nova 
št. 20; Anton Bačnar-Bošt janov , N o v a vas 72, nova št. 11; 
Luka Govekar-Slehernik, N o v a vas 10, nova št. 62; Ivan 
Subic-Vic, N o v a vas 21, nova št. 9; 

V zadnj i vrsti: 
Franc Bačnar-Bošt janov-stare jš i , Stara vas 16, nova 
št. 19; Franc Kristan, Ivan Žakel j -Fr icov , Dobračeva 69, 
nova št. 5; Mart in Kopač z Brda, Dobračeva 52, nova 
št. 53; Ivan Bačnar-Bošt janov , Dobračeva 71, nova št. 7; 
Jakob Boga ta j -M in in (Nežk in ) , Stara vas 43, nova št. 47; 
I van Za jc -Za jc , Dobračeva 53, nova št. 6; Ma t e v ž Pečelin-
Pečelin, Ziri 69, nova št. 88; Ma t i j a Za jc -Mat i čk , Dobrače-
va 43, nova št. 93. 

Fotog r a f i j a soko lov , s l ikana s severne strani sokol -
skega doma . P o z n a n e so ugotav l j a l i M a r i j a Za jec , 
Ruper t Gan t a r , Ju lka Kune , Z o r k a Šta jer , S to j an 
Pe r tov t in hče rka K a r l a C r n j a č a . H v a l a lepa! 
Spredaj ležita: 
1. Franc Pe te rne l j -Kovačec s Studenca, Ziri 17, nova 
št. 65; 2. Janez Reven , Stara vas 49, nova št. 100. 

V drugi vrsti sede: 
1. (? ) ; 2. ( ? ) - Enikov, Jarčja dolina (padel na f ront i ) ; 3. 
Jakob Po l j anšek-Modr janovcov , Selo 8, nova št. 32; 4. 
A l o j z Vidmar, Fužine 6, čev l jar pri Fricu; 5. Janez Oblak-
Krekov , N o v a vas 20, nova št. 47 (ali Franc) . 

V tret j i vrsti od leve proti desni stoje : 
1. (?) ; 2. (? ) Slabe iz Oselice; 3. Janez Po l janšek-Modr ja -
novcov iz Sela 24, nova št. 31; 4. (?) ; 5. Janez Demšar-Je-
kopicov, N o v a vas?; 6. Franc Ob lak-Krekov , N o v a vas 20, 
nova št. 47 (ali Janez) ; V inko Demšar-Bahač, Stara vas 11, 
nova št. 39; 8. (?) ; 9. Jože Vončina-lepi Jožk (od Kr ist ine 
Česnove) , Stara vas ?; 10. Jaka Demšar-Česnov, Stara vas 
21, nova št. 13; 11. Leander Ml inar-Jernejčkov, Žiri 82, 
nova št. 83; 12. L o v r o Groše l j -Kovačev s Sela 13, nova 
št. 34; 13. Pe ter Močnik , Stara vas 77, nova št. 127. 

Zada j stoje : 
1. V inko Demšar-Jakatov , Stara vas 38, nova št. 46; 2. Av -
gust Demšar-Jakatov, Stara vas 38, nova št. 46; 3. (? ) 
Kare l Crn jač — učite l j v osnovni šoli; 4. I van Zaje , mlaj-
ši; ( ? ) 5. Pepe Po l j anšek -Modr janovcov , Selo?. 

» D E L O - Ž I V L J E N J E « je 
g las i lo A L P I N E , tovar -
ne obutve Ziri , S t a r a vas 
23, n. sol. o., ki ima v 
svoj i sestavi : T O Z D P r o -
izvodnjo , T O Z D P r o d a j o 
in De l ovno skupnost 
skupnih služb. — U r e j a 
ga urednišk i odbo r : A n i -
ca G o v e k a r , Rado K a v -
čič, A n t o n Eniko , Sreč -
ko Erznožnik , I v a n Re-
ven, Mišo Čep lak , A n u -
ška Kavč i č — tehnični 
urednik , N e j k o P o d o b -
nik g l avn i in odgovo rn i 
urednik . — I zha j a me-
sečno, nak l ada 2000 iz-
vodov . Fo tog ra f i j e : B r i -
gita Groše l j . T i sk T K 
G o r e n j s k i tisk, K r a n j 

N a t a n č n o si og le j te tole f o togra f i j o . P r a v i j o da je s ta ra točno 80 let. A l i mogoče koga 
poznate? Sporoč i te na De lo -ž iv l j en je . P a še to: k j e je b i la f o tog ra f i j a na re j ena in k a j 
p r eds tav l j a 

NE POZABIMO 


